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PROTOKÓŁ IV/2024 

 

z obrad IV Sesji Rady Miejskiej Leszna IX kadencji, odbytej  
w dniu 27 czerwca 2024 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta Leszna 
ul. Kazimierza Karasia 15, w godzinach od 14:00 do 16:50. 
 

Pan Patryk Józefowicz – Przewodniczący Rady Miejskiej Leszna IX kadencji 

przewodniczy obradom IV Sesji Rady Miejskiej Leszna. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Szanowni Państwo, otwieram 

obrady IV Sesji Rady Miejskiej Leszna. Witam bardzo serdecznie wszystkich 
mieszkańców naszego miasta, Panie i Panów radnych, witam Pana Grzegorza 
Rusieckiego, Prezydenta Miasta Leszna wraz ze współpracownikami. Po raz 
pierwszy w nowej roli witam Pana Wiceprezydenta dr. Macieja Grabianowskiego, 
witam przedstawicieli Komendy Miejskiej Policji, Komendy Straży Pożarnej, 
organizacji pozarządowych, organizacji związkowych, wszystkich zaproszonych 
gości oraz przybyłych na dzisiejszą sesję oraz wszystkich przedstawicieli mediów. 
Proszę Państwa radnych o zalogowanie się do programu e-Sesja i potwierdzenie 
kworum.  Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że obecnych jest 18 radnych na chwilę 
obecną, w związku z tym podejmowane dzisiaj uchwały będą prawomocne. 
Informuję Państwa radnych, że nie wniesiono uwag do protokołu z III Sesji naszej 
Rady. W programie e-Sesja w pkt 5 – podjęcie uchwał w sprawach zostały 
umieszczone opinie-stanowiska komisji przy każdym omawianym projekcie 
uchwały. Jeśli nie będę widział sprzeciwu, nie będę ich odczytywał. Przypominam  
o RODO, bardzo proszę o przemyślane wypowiedzi, aby nie narazić się na 
konsekwencje prawne z ujawnieniem danych osobowych. Sesja jest transmitowana 
online. Wszyscy Państwo radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. Porządek obrad 
zamieszczony został również w systemie e-Sesja oraz na stronach Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Miasta Leszna. W dniu 26 czerwca Prezydent Miasta 
Leszno zwrócił się z wnioskiem o umieszczenie w porządku obrad dzisiejszej sesji 
projektu uchwały na druku nr 50 w sprawie programu działania Rady Miejskiej 
Leszna na kadencję 2024-2029 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. Wobec tego umieszczam projekt uchwały na druku nr 50  
w pkt 5 podpkt 24 porządku obrad. Nadmienię tylko, że ten projekt uchwały jest 
efektem pracy Komisji doraźnej do opracowania programu działania Rady Miejskiej 
Leszna na kadencję 2024-2029. Pani Przewodnicząca tej komisji Adriana 
Machowiak złożyła w Biurze Rady projekt uchwały wraz z propozycją programu, 
który Państwo radni otrzymali na swoje skrzynki mailowe i nad którym dzisiaj 
Wysoka Rada będzie procedować. Czy są jeszcze jakieś inne uwagi do porządku 
obrad? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do przegłosowania poprawionego 
porządku obrad. Kto z Państwa radnych jest za zaproponowanym porządkiem 
obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo.  
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Wniosek został podjęty:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
4.  Debata nad raportem o stanie Miasta Leszna za rok 2023. 
5.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
1) udzielenia Prezydentowi Miasta Leszna wotum zaufania – DRUK Nr 27, 
2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Miasta Leszna za rok 2023 – DRUK Nr 28, 
3) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Leszna z wykonania budżetu 

Miasta Leszna za rok 2023 – DRUK Nr 29, 
4) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2024 – DRUK Nr 30, 
5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2024-2039  

– DRUK Nr 31,  
6) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2024 – DRUK Nr 32, 
7) uchylenia paragrafu 9 uchwały Nr XVI/222/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia 

21 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania 
obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 
ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów 
budowlanych z jakich mogą być wykonane – DRUK Nr 33, 

8) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub ujętym 
w gminnej ewidencji zabytków, zlokalizowanym na terenie miasta Leszna 
– DRUK Nr 34,  

9) przyjęcia Programu Pomocy „ZŁOTA RĄCZKA” – DRUK Nr 35, 
10) przyjęcia „Leszczyńskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2024-2026” – DRUK Nr 36, 
11) podniesienia wysokości dodatków do świadczeń dla rodzin zastępczych 

– DRUK Nr 37,  
12) porozumienia z Gminą Krzemieniewo w zakresie objęcia mieszkańców tej 

Gminy opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Lesznie przy ul. Niepodległości 27 c oraz przy  
ul. Starozamkowej 14 a – DRUK Nr 38, 

13) zmieniająca uchwałę nr LXX/920/2023 Rady Miejskiej Leszna z dnia 
30 listopada 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaży nieruchomości stanowiącej lokale mieszkalne – DRUK Nr 39, 

14) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości gruntowej 
położonej przy Aleje Konstytucji 3 Maja na czas oznaczony do 20 lat – DRUK 
Nr 40,  
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15) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na 
lokal użytkowy w budynku przy ul. Niepodległości 33 w Lesznie – DRUK  
Nr 41, 

16) przyjęcia „Planu utwardzania ulic o nawierzchni gruntowej w Lesznie na lata 
2024-2034” – DRUK Nr 42, 

17) zmiany przebiegu ulicy Ferdynanda Ruszczyca na terenie miasta Leszna 
– DRUK Nr 43,  

18) rozpatrzenia wniosku mieszkanki Leszna – DRUK Nr 44, 
19) rozpatrzenia wniosku mieszkańca Leszna – DRUK Nr 45, 
20) rozpatrzenia petycji nr OR.152.7.2024 – DRUK Nr 46,  
21) rozpatrzenia petycji nr OR.152.10.2024 – DRUK Nr 47, 
22) wyboru przedstawicieli do Stowarzyszenia Organizacja Turystyczna Leszno-

Region – DRUK Nr 48, 
23) zmian w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Leszna – DRUK Nr 49, 
24) programu działania Rady Miejskiej Leszna na kadencję 2024–2029 – DRUK 

Nr 50. 
 

6.  Interpelacje i zapytania radnych. 

7.  Wolne głosy i wnioski. 

8.  Zakończenie. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Zatem przystępujemy do 

realizacji porządku obrad wg przegłosowanej kolejności. Przechodzimy do pkt 2. 
 
Pkt 2 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Zacznę od tych rzeczy, które 
działy się pomiędzy sesjami. 26 maja uczestniczyłem w 32. turnieju szachowym  
w ramach Dni Leszna, organizowanym przez MKS Wieniawa Leszno. 26 maja 
odbyły się także lekkoatletyczne mistrzostwa Wielkopolski w kategorii U-12 i U-14. 
28 maja Przedszkole Miejskie nr 19 zorganizowało koncert „Dzieci Dzieciom”,  
z którego dochód przeznaczony został do oddziału pediatrycznego leszczyńskiego 
szpitala. 29 maja wraz z Panem Prezydentem oraz Wiceprezydentem spotkaliśmy 
się z przedstawicielami klubu koszykarskiego Tęcza Leszno, który awansował  
w tym roku do pierwszej ligi kobiet. 31 maja odbył się Leszczyński Dzień Dziecka 
na Skate Plazie, organizowany przez Biuro ds. Uzależnień, wielkie brawa za 
organizację dla całego biura. 4 czerwca uczestniczyłem w zakończeniu sezonu 
koszykarskiego Polonii 1912 Leszno, gdzie też spotkałem się z naszym 
olimpijczykiem Adrianem Boguckim. 5 czerwca odbyły się mistrzostwa Leszna klas 
czwartych w pływaniu. Także 5 czerwca odbył się pierwszy warsztat Film Festiwal, 
niesamowite wydarzenie związane z twórczością osób niepełnosprawnych, wielkie 
brawa za jego organizację. 5 czerwca uczestniczyłem w pikniku rodzinnym ŚDS  
w Lesznie, a także w 15. Festiwalu „Muzyka nie zna granic”, organizowanym przez 
III Liceum Ogólnokształcące. Odbyły się też 2 bardzo duże wydarzenia w naszym 
mieście, które są wizytówką naszego miasta, to były Dni Leszna i Antidotum 
Airshow. I w tym miejscu chciałbym wyrazić w imieniu całej Rady, wielkie uznanie  
i słowa podziękowania dla organizatorów, którzy stworzyli tak naprawdę produkty 
turystyczne, z których możemy być dumni. Do wszystkich malkontentów: to nie 
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Prezydent, to nie organizatorzy mają wpływ na pogodę, więc to, co zostało 
przygotowane i udało się przeprowadzić, wielkie brawa dla Panów z Informacji 
Turystycznej i dla dyrektora Miejskiego Ośrodka Kultury. Do Biura Rady wpłynęły 
następujące pisma: petycja w sprawie remontu ul. Orkana i Mikołajczyka, protest  
w sprawie możliwości zaprzestania budowy nowego przedszkola przy ul. Norwida, 
pismo Komendanta Miejskiego Policji w Lesznie z prośbą o wsparcie finansowe dla 
komendy, pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie możliwości 
podwyższenia dodatku dla wychowawców oraz sprawozdanie z realizacji 
współpracy miasta Leszna z organizacjami pozarządowymi za rok 2023. Informuję 
też, że ustalone zostały dyżury radnych, rozpiska dostępna jest na BIP-ie, radni 
mają swoje stałe dyżury w poniedziałki i środy, a każdy z mieszkańców, który chce 
się spotkać z wyznaczonym radnym, może zadzwonić do Biura Rady i bez problemu 
takie spotkanie zostanie umówione w innym terminie. Przeszliśmy także na 
doręczenia elektroniczne, wszyscy Państwo radni otrzymują dokumenty w formie 
elektronicznej na maila. Dziękuję za deklaracje, które wpłynęły w tej sprawie do 
biura, dzięki temu też sprawniej możemy funkcjonować. Dotarło też, szanowni 
Państwo, do mnie takie zawiadomienie o podpisaniu listy na komisji przez jednego 
z radnych, mimo jego nieobecności. Chcę poinformować, że wezmę radnego do 
wytłumaczenia się z tej sprawy, nie ma takiej akceptacji w tej Radzie. Podjąłem też 
decyzję, że niezwłocznie po zakończeniu każdej komisji, będziemy wykreślać 
nazwiska osób, które nie są na komisji w momencie, kiedy Przewodniczący komisji 
powie, że posiedzenie zostało zakończone, a także jeżeli ktoś przyjdzie później na 
komisję, bądź wyjdzie z niej wcześniej, będę prosił protokolantów o wpisywanie 
godzin przyjścia oraz wyjścia poszczególnych radnych. Nie będzie w tej Radzie 
przyzwolenia na takie rzeczy. W dniu 28 marca 2024 roku Prezydent Miasta Leszna 
przedłożył w Biurze Rady sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Leszna za 
2023 rok, sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2023 
rok oraz informację o stanie mienia miasta Leszna na dzień 31 grudnia 2023 roku. 
Również w dniu 28 marca 2024 roku sprawozdanie zostało złożone do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w celu wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu. 
10 kwietnia br. odbyło się posiedzenie wszystkich komisji problemowych Rady 
Miejskiej Leszna, na którym zostało zaprezentowane sprawozdanie z wykonania 
budżetu miasta Leszna za rok 2023. Od tego momentu komisje problemowe 
rozpoczęły dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu. Komisja Rewizyjna 
podczas swoich posiedzeń dotyczących oceny wykonania budżetu za 2023 rok, 
które odbyły się 11, 18, 26 i 29 kwietnia, sformułowała wniosek w sprawie udzielenia 
absolutorium i opinię o wykonaniu budżetu za rok 2023. W dniu 25 kwietnia 2024 
roku otrzymano uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  
25 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu miasta Leszna za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego i objaśnieniami, z którą to opinią Komisja Rewizyjna 
zapoznała się. Na dzisiejszej sesji po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania 
budżetu miasta Leszna za rok 2023, sprawozdań finansowych, opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wykonania budżetu i informacji o stanie 
mienia miasta Leszna oraz stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Rada Miejska podejmie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 
Leszna za 2023 rok oraz udzieleniu Prezydentowi Miasta Leszna absolutorium  
z wykonania budżetu za rok 2023. Warto nadmienić, że absolutorium budżetowe 
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jest nie tylko formą, ale aktem kontroli rady gminy wobec organu wykonawczego,  
w tym przypadku Prezydenta. W dniu 12 czerwca br. na swoje skrzynki mailowe 
wszyscy Państwo radni otrzymali opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna 
z wykonania budżetu miasta Leszna za rok 2023, wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej Leszna w sprawie absolutorium, uchwałę nr SO-9/0954/223/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2024 
roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 
Leszna za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego i objaśnieniami oraz uchwałę nr SO-9/0955/45/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 maja 2024 
roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
Leszna w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Leszna z wykonania budżetu 
miasta za 2023 rok. W dniu 29 maja wykonując obowiązek, wynikający z ustawy  
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie Prezydent Miasta Leszna 
przedłożył w Biurze Rady sprawozdanie z realizacji programu współpracy miasta 
Leszna z organizacjami pozarządowymi za 2023 rok. Informuję również, że wszyscy 
Państwo radni w przewidzianym przepisami prawa terminie złożyli oświadczenia 
majątkowe, aktualnie trwa ich weryfikacja, a po czym zostaną przekazane do urzędu 
skarbowego oraz umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta 
Leszna. Tak jak zawsze wszystkie dokumenty i pisma są do wglądu w Biurze Rady 
Miejskiej Leszna. Dziękuję bardzo. Czy są jakieś zapytania do przedstawionej 
przeze mnie informacji? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do pkt 3. 

 
Pkt 3 – Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
 

Pan Prezydent Rusiecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
bardzo wiele wydarzeń, ponad miesiąc od ostatniej sesji, ale tak chronologicznie  
w dniu poprzedniej sesji, czyli 23 czerwca, nastąpiło uroczyste wprowadzenie 
nowego Komendanta Komendy Miejskiej Policji w Lesznie insp. Piotra Goryni. Pana 
inspektora nie mogło być wtedy z nami, jest dzisiaj po raz pierwszy już tej formie, 
bardzo serdecznie Panie Komendancie witamy. Pan insp. Piotr Gorynia w policji 
pracuje od 1996 roku, posiada wykształcenie wyższe zdobyte na uniwersytecie 
poznańskim Adam Mickiewicza, w 2007 roku ukończył szkolenie zawodowe dla 
absolwentów szkół wyższych w Wyższej Szkole Policji w Szczytnie z zakresu 
zarządzania zasobami ludzkimi. Od 1998 roku był związany z pionem kryminalnym, 
gdzie pełnił służbę na różnych stanowiskach aż do 2010 roku, kiedy został 
naczelnikiem Wydziału Kryminalnego. W 2013 roku został Pierwszym Zastępcą 
Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu, a od kwietnia 2014 Komendantem 
Powiatowym Policji w Gostyniu. Lata w policyjnym mundurze zaowocowały 
nadaniem insp. Piotrowi Goryni Brązowego Krzyża Zasługi, Brązowej, Srebrnej oraz 
Złotej Odznaki Zasłużony Policjant, a także Srebrnego Medalu za długoletnią 
służbę. Panie inspektorze, cieszymy się, że jest Pan z nami w Lesznie, witamy  
i życzymy owocnej służby. 

Pan insp. Gorynia, Komendant Miejski Policji w Lesznie – Bardzo 
dziękuję. Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni 
Państwo, insp. Piotr Gorynia melduje się na ziemi leszczyńskiej. Jestem tutaj ponad 
2 miesiące, dla mnie to zaszczyt i wyróżnienie, że mogę służyć na ziemi 
leszczyńskiej, razem z Państwem pracować dla dobra mieszkańców ziemi 
leszczyńskiej. Ja jestem otwarty na wszelkie inicjatywy, drzwi mojego gabinetu są 
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zawsze otwarte, a Państwa radnych proszę o wsparcie, kiedy tylko będziemy 
potrzebowali, bo tak naprawdę bezpieczeństwo jest bardzo ważne dla mieszkańców 
naszego miasta i powiatu gostyńskiego. Z mojej strony to wszystko, bardzo 
dziękuję... Przepraszam, Miasta Leszna, czasami jeszcze takie rzeczy mi się 
zdarzają. Dziękuję. Wszystkiego dobrego. 

Pan Prezydent Rusiecki – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, w tym 
okresie międzysesyjnym odbyłem również bardzo wiele przesympatycznych, 
ważnych spotkań. Jedno z nich to było spotkanie z Panią Adelą Dankowską, naszą 
Damą leszczyńskiego nieba, w minioną sobotę wspólnie z radnymi Panem 
Tomaszem Malepszym, Łukaszem Woźniakiem, Tomkiem Chodorowskim mieliśmy 
okazję również być na spotkaniu z Panią Adelą Dankowską w bibliotece. No 
rzeczywiście, mamy skarby materialne i niematerialne, Pani Adela na pewno jest 
skarbem dla miasta Leszna, cieszymy się, że możemy korzystać również z jej 
doświadczenia i mądrości. 29 maja gościłem w swoim gabinecie Pana Starostę 
Macieja Wiśniewskiego oraz Wicestarostę Rafała Jagodzika. Odbyły się również 
spotkania w starostwie, w obecności Pani Ani Adach, dyrektor delegatury Urzędu 
Wojewódzkiego w Lesznie, kwestie związane przede wszystkim ze sprawami 
lokalowymi, sprawami związanymi z własnościami w obrębie Pałacu Sułkowskich. 
W tym samym dniu brałem udział w spotkaniu propagującym czytelnictwo „Tata też 
czyta” w Miejskiej Bibliotece Publicznej. Zawsze spotkanie z dzieciakami to duże 
wyzwanie, chyba nawet większe niż czasami spotkanie z radnymi, więc zachęcam 
również wszystkich do tego, żeby spotykać się z dzieciakami i im czytać. Od  
31 maja do 2 czerwca miasto świętowało Dni Leszna, tak, jak Pan Przewodniczący 
powiedział, czasami pogoda jest taka, jaka jest i psuje pewne plany, natomiast 
operatywność tutaj pracowników i Pana dyrektora Miejskiego Ośrodka Kultury 
sprawiła, że wszystkie te wydarzenia mogły się odbyć, za co bardzo dziękuję. Myślę, 
że każdy, kto uczestniczył w tych wydarzeniach, nie ma prawa czuć się 
zawiedzionym. 5 czerwca brałem udział w pierwszych warsztatach Film Festiwal dla 
osób z niepełnosprawnością intelektualną, które odbywały się w Miejskiej Bibliotece 
Publicznej. Organizatorem tego wydarzenia było Stowarzyszenie Nasz Dom – Nasz 
Świat Warsztaty Terapii Zajęciowej. Tutaj jak zawsze, bardzo duże zaangażowanie 
Pana prof. Wojciecha Otto. Myślę, że to wsparcie, które miasto od lat kierowało  
w stosunku do niepełnosprawnych, również w tej kadencji będzie kontynuowane. 
Wspaniałe artystyczne wydarzenie w MOK-u, organizator III Liceum „Muzyka nie 
zna granic”, naprawdę mamy zdolną młodzież, przepiękne wykonania, 
pozazdrościć talentu. 8 czerwca odbył się 10. ogólnopolski dzień diety 
bezglutenowej. To jest unikalne wydarzenie w skali kraju. Wzięło w nim udział 2000 
osób, więc widzicie Państwo, że rzeczywiście jest to ogromne wydarzenie. Tutaj 
reprezentował mnie podczas tego wydarzenia Pan Prezydent Maciej Grabianowski, 
którego również dzisiaj po raz pierwszy, Panie Prezydencie, może się Pan pokaże, 
tak, mamy okazję od 1 czerwca w ograniczonym zakresie, natomiast od 
poniedziałku już w pełnym zaangażowaniu Zastępca Prezydenta. Tak, jak 
informowałem Wysoką Radę i opinię publiczną, nie planuję powoływania drugiego 
zastępcy w tej kadencji. 9 czerwca odbyły się w Polsce wybory Europarlamentu. 
Frekwencja w Lesznie wynosiła niecałe 42% i była o mniej więcej 1,5%, wyższa niż 
w skali kraju. To cieszy, natomiast myślę, że wszyscy musimy jeszcze popracować, 
żeby to zaangażowanie społeczne w wyborach było jeszcze większe. 9 czerwca 
miałem również przyjemność uczestniczyć w pikniku w Państwowej Szkole 
Muzycznej I i II stopnia im. Romana Maciejewskiego w Lesznie i w imieniu Ministra 
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Kultury i Dziedzictwa Narodowego wręczyć tytuł, odznakę Zasłużony dla Kultury 
Polskiej Panu Leszkowi Marszałkowi. Myślę, że Pana Leszka Marszałka też nie 
trzeba przedstawiać. Jest to osoba naprawdę zaangażowana, od kilkudziesięciu lat 
nauczyciel w szkole muzycznej, wspaniały człowiek, aktualnie zastępca dyrektora 
tej placówki. 10 czerwca spotkaliśmy się na tej sali z mieszkańcami ul. Zachodniej 
aby omówić plan modernizacji ulicy, trwają tam prace planistyczne. Jeśli wszystko 
dobrze pójdzie, będziemy pewnie proponowali Wysokiej Radzie, aby w przyszłym 
roku tą ulicę wspólnie z Gminą Święciechowa modernizować, Leszno w swoim 
zakresie, Święciechowa w swoim. 11 czerwca spotkałem się również w ratuszu  
z pracownikami Urzędu Miasta Leszna, którzy obchodzili swoje jubileusze pracy. 
Odbyło się też spotkanie integracyjne pracowników urzędu miasta, ponad 200 osób, 
frekwencja bardzo wysoka. Myślę, że takie spotkania też sprzyjają temu, żeby 
rzeczywiście troszeczkę w innych okolicznościach poznawać siebie, a potem przez 
cały rok lepiej współpracować. 11 czerwca spotkałem się z przedstawicielami 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku, natomiast dzień później odwiedziły mnie 
przedstawicielki Stowarzyszenia Miłośników Mażoretek Orkiestry Dętej Miasta 
Leszna. Tu uśmiecham się do Pani Kasi przede wszystkim, rzeczywiście dobra 
robota, Pani Kasiu, wspaniała, życzymy wielu jeszcze, kolejnych sukcesów.  
11 czerwca spotkałem się również z Paniami z organizacji charytatywnej Lions Club  
Leszno 2000. Na spotkaniu podsumowano działalność organizacji w minionym 
roku, a także przekazano przewodnictwo stowarzyszeniu nowej Pani Prezydent, 
Pani Barbara Kochanek przekazała je Pani Agnieszce Rozwens-Bott. Muszę 
Państwu powiedzieć, że byłem naprawdę, znaczy wydawało mi się, że znam 
działalność tego stowarzyszenia, natomiast zakres wsparcia i pomocy, jakie 
uzyskuje i wydatkuje w ciągu roku jest naprawdę imponująca. I za tą działalność  
z tego miejsca również Paniom zrzeszonym w Lions Club Leszno 2000 chciałbym 
podziękować. 12 czerwca odwiedziłem jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Gronowie, przedstawiono pomysły na modernizację siedziby. Tych potrzeb jest 
bardzo wiele, będziemy na pewno o nich jeszcze rozmawiać. Spotkałem się także 
z kręglarzami, z Panią prezes Beatą Włodarczyk, uczestniczyłem w podsumowaniu 
roku. Wiele sukcesów, wiele medali, trzymamy kciuki za kolejne sukcesy.  
14 czerwca uczestniczyłem w konferencji prasowej LUFY, czyli Leszczyńskiego 
Ulicznego Festiwalu Artystycznego. Chciałbym bardzo serdecznie podziękować 
pracownikom i Pani naczelnik Wydziału Rozwoju za zaangażowanie. Udało się 
pozyskać bardzo ważnych, poważnych sponsorów, takich jak Werner Kenkel, czy 
Galeria Leszno, firma VMI. Wydarzenie rzeczywiście ogromne, proszę sobie już 
rezerwować termin na początku września. Kto nie był, zachęcam do tego, żeby  
w tych wydarzeniach uczestniczyć. 17 czerwca poinformowałem również opinię 
publiczną o tym, że planuję zmiany w zakresie funkcjonowania urzędu miasta. Od 
1 lipca zmienią się godziny urzędowania i praca. Wprowadzamy taki pilotażowy 
program 7-godzinnego czasu pracy, 35 godzinnego w ciągu tygodnia. Urząd od  
1 lipca będzie otwarty w każdy poniedziałek od 7.00 do godziny 18.00, w pozostałe 
dni od 7.00 do 14.00, natomiast od września w poniedziałki od 8.00 do 18.00,  
a w pozostałe dni od 8.00 do godziny 15.00. Naczelnicy, kierownicy wydziałów 
przygotowali takie informacje, zestawienia dotyczące pracy poszczególnych 
wydziałów. Jeżeli okaże się, że terminowość, efektywność pracy urzędu nie 
spadnie, będę rekomendował wprowadzenie tego rozwiązania również pozostałym 
jednostkom organizacyjnym na terenie miasta Leszna. Jeżeli chodzi o kwestie 
sportowe, to również spotkanie z wicemistrzami multimedalistami w kickboxingu, 
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tutaj Pani Cecylia Pudlicka, rzeczywiście, niesamowicie dobra robota.  
18 czerwca spotkaliśmy się również w Szkole Podstawowej nr 7 ze zwycięzcami 
Pucharu Tymbarku, naszymi piłkarzami oraz wicemistrzowskiej drużyny 
szermierczej. Proszę Państwa, 18 czerwca, potraktujemy to również jako pewien 
przerywnik, spotkałem się, by pogratulować wygranego konkursu nowej Pani 
dyrektor Miejskiego Biura Wystaw Artystycznych, Pani Sylwii Erbert-Hoja. Pani 
dyrektor jest dzisiaj z nami, pracuje w Biurze Wystaw Artystycznych od wielu lat. 
Miałem przyjemność współpracować z Panią jeszcze jako Wiceprezydent, cieszę 
się, że będzie Pani kierować tą placówką przez kolejne lata. Tak staram się 
maksymalnie skracać, 19 czerwca miałem przyjemność uczestniczyć w 10-leciu 
istnienia Wrzosowego Zakątka, klubu seniora. Osobista satysfakcja, przed 10 laty  
z upoważnienia Pana Prezydenta Malepszego uczestniczyłem w tworzeniu tych 
pierwszych klubów seniora i  rzeczywiście, no wielka radość, myślę dla wszystkich, 
że tak pięknie rozwija się ta idea i myślę, że w tej kadencji będziemy również 
decydować o tym, żeby tą ofertę dla seniorów jeszcze bardziej rozwinąć. Zmienił 
się również skład Powiatowej Rady Rynku Pracy, w radzie powitaliśmy nowych 
społeczników: Panów Rafała Jagodzika, Wicestarostę Leszczyńskiego, Pana 
Macieja Grabianowskiego, mojego zastępcę oraz Tomasza Chodorowskiego, 
radnego Rady Miejskiej Leszna. W szczególności tutaj życzę, Panie radny, 
powodzenia w tej misji, sam miałem przyjemność pracować jako najmłodszy radny 
w tym ciele i jestem przekonany, że również Pana takie spojrzenie, właśnie tego 
młodszego pokolenia przyczyni się do tego, że ta oferta pracy będzie jak najlepsza. 
Chociaż muszę powiedzieć, że Leszno w tej chwili nieco ponad 3% bezrobocia, 
jesteśmy w lepszej sytuacji niż w Polsce, w Polsce ta średnia stopa bezrobocia to 
jest 5%, więc rzeczywiście, jeżeli chodzi o rynek pracy, to jesteśmy tutaj w bardzo 
komfortowej sytuacji. 20 czerwca uczestniczyłem w pierwszym spotkaniu wspólnym 
z powiatem leszczyńskim i gminą Święciechowa, na którym omawialiśmy projekty 
do wspólnej realizacji. W Lesznie obejmą one w szczególności rejon Zaborowa  
i ul. Henrykowskiej. Projekty będą dotyczyć również zagospodarowania wód 
opadowych, budowy ciągów pieszo-rowerowych z Leszna do Lasocic oraz wzdłuż 
ul. Kosmonautów. O Airshow powiedział już Pan Przewodniczący, nie będę 
powtarzał, natomiast rzeczywiście impreza niesamowita, ponad 60 000 
uczestników. Miałem przyjemność spotkać się parę dni temu z Panem Marszałkiem 
Bogusławskim, który przyjechał do Leszna specjalnie po to, żeby pogratulować 
Panu Michałowi i Mateuszowi organizacji. Naprawdę, myślę, że abstrahując od 
tego, że rzeczywiście na pogodę nie mamy wpływu, to ta impreza naprawdę może 
być wizytówką nie tylko Leszna, nie tylko Wielkopolski, ale całej Polski. Proszę 
Państwa, 24 czerwca miałem również przyjemność wziąć udział  
w walnym zebraniu Stowarzyszenia Przyjaciół Harcerstwa. Po 12 latach 
przewodniczenia zgromadzeniu z funkcji zrezygnował harcmistrz Tomasz Żurek. 
Pan Tomasz Żurek jest osobą zasłużoną dla miasta Leszna, zakładał on to 
stowarzyszenie, stał na jego czele przez ostatnich 12 lat. Podczas tych 
uroczystości, właśnie w momencie rezygnacji, otrzymał od Komendanta 
Wielkopolskiego Srebrną Lilijkę, to jest oznaczenie przyznawane tylko w ramach 
struktur wielkopolskich i na stanowisku Pana harcmistrza Tomasza Żurka zastąpił 
Wieńczysław Celer. Proszę Państwa, trwają prace nad, już końcowe, nad 
opracowaniem dokumentacji projektowej ul. Święciechowskiej. Chcielibyśmy tak, 
aby do końca roku ta ulica rzeczywiście doczekała się projektu i w przyszłym roku 
moglibyśmy ogłaszać przetarg. Trwają również końcowe prace nad projektem drogi-
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łącznika Gronowo. Tutaj w tym tygodniu miałem spotkać się z Panem ministrem 
Malepszakiem, ale ze względu na kwestie związane z CPK, to spotkanie zostało 
przesunięte na przyszły tydzień. Myślę, że w przeciągu najbliższych miesięcy 
powinniśmy uzyskać już od PKP tory kolejowe, które pozwolą nam w ramach ZRID-
u tą inwestycję przeprowadzić; najpierw wykupić grunty, a potem już realizować 
inwestycję. Chcemy również w tym roku złożyć, jesteśmy na ukończeniu projektu 
technicznego, na ul. Henrykowską, tam w ramach ZIT-u będzie już realizowany ciąg 
pieszo-rowerowy, natomiast chcemy starać się o fundusze rządowe na  
ul. Henrykowską tak, aby w przyszłym roku, łącznie z tym ciągiem pieszo-
rowerowym również wykonać nawierzchnię od ul. 1 Maja do Ronda Zaborowo. 
Proszę Państwa, w minionym czasie odbyły się również zgromadzenia wspólników, 
pierwsze rady nadzorcze w poszczególnych spółkach. Chciałbym Państwa radnych 
poinformować, że swoją misję w kierowaniu zakładami zakończyli Pan Dawid 
Tomczak w Miejskim Zakładzie Oczyszczania, Pan Rafał Zalesiński – Wodociągi 
Leszczyńskie oraz Tomasz Szymański w Inkubatorze Przedsiębiorczości. Pan 
Tomasz Szymański przebywa na urlopie, życzymy mu wszelkiej pomyślności  
w sprawowaniu funkcji zastępcy burmistrza Krzywinia, Pan Rafał Zalesiński nie 
mógł dotrzeć na dzisiejszą sesję, natomiast jest z nami Pan Dawid Tomczak. 
Chciałem bardzo serdecznie, Panie prezesie, podziękować za pracę, którą 
wykonywał Pan dla spółki i życzyć Panu wszelkiej pomyślności na kolejne lata. 
Pozwoli Pan również, że podziękuję. 

Pan Tomczak, b. prezes zarządu MZO – Chciałem podziękować 
bardzo serdecznie Panu Prezydentowi Grzegorzowi Rusieckiemu za 
podziękowania, za docenienie mojej prawie dziewięcioletniej pracy. Chciałem 
podziękować również radnym poprzedniej kadencji za współpracę, służbom, 
inspekcjom i strażom, ich szefom, zarządom spółek miasta, jak również 
naczelnikom i pracownikom. Chciałem bardzo serdecznie podziękować przede 
wszystkim pracownikom MZO, których praca, wiedza, zaangażowanie, 
kompetencja służy miastu Lesznu, co widać gołym okiem, jak współpraca, jak praca 
na rzecz miasta wygląda, przez bardzo wiele osób niedocenianych, oczywiście. I na 
sam koniec chciałem bardzo też podziękować, szczególnie poprzednim 
Prezydentom: Panu Łukaszowi Borowiakowi, Panu Adamowi Mytychowi i Panu 
Piotrowi Jóźwiakowi za wzorową współpracę, za to, że MZO zawsze mogło liczyć, 
pracownicy na zrozumienie i wsparcie, a nowemu zarządowi co najmniej tak 
wzorowej pracy z nowymi Panami Prezydentami, jakiej ja miałem okazję 
doświadczyć. Dziękuję bardzo, przepraszam za wzruszenie.  

Pan Prezydent Rusiecki – Proszę Państwa, chciałbym również 
poinformować, że rady nadzorcze poszczególnych spółek wyłoniły już nowych 
prezesów. Chciałbym powitać na dzisiejszej sesji po raz pierwszy w tej roli Panią 
Romanę Kozuł, prezesa Wodociągów Leszczyńskich oraz Panią Marzenę 
Szymańską-Grzegorzek, prezesa Leszczyńskiego Centrum Biznesu, witamy Panie 
bardzo serdecznie. 

Pani Szymańska-Grzegorzek, prezes zarządu Leszczyńskiego 
Centrum Biznesu – Dzień dobry, witam Państwa, dziękuję bardzo. Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, ja bardzo dziękuję za zaufanie  
i nie będę mówiła długo, ale jedno ważne zdanie, zrobię wszystko, co w mojej mocy, 
żeby Leszczyńskie Centrum Biznesu było naprawdę sercem przedsiębiorczości 
naszego subregionu. To tyle ode mnie i będzie to na pewno dla mnie wielka ambicja, 
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żebyśmy byli regionem też, który bardzo mocno w przedsiębiorczość inwestuje, 
ponieważ jest to siła napędowa naszego też tutaj Leszna i okolic. Dziękuję bardzo. 

Pani Kozuł, prezes zarządu Wodociągów Leszczyńskich – Witam 
Państwa bardzo serdecznie. Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, ja 
wróciłam do domu, wróciłam do domu po 10 latach. Odchodziłam z Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Lesznie wróciłam do Wodociągów 
Leszczyńskich. Wróciłam z przytupem, bo mamy już pierwszą awarię, także myślę, 
że nawet Państwo nie wiecie. Walczymy, działamy, wszystko jest opanowane, także 
myślę, że dalej już będzie tylko z górki. Wszystkiego dobrego życzę Państwu. 

Pan Prezydent Rusiecki – Proszę Państwa, rada nadzorcza 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej powołała również Pana Roberta 
Florczaka na Wiceprezesa tej spółki. Pan Robert Florczak obejmie swoją funkcję  
w dniu jutrzejszym. Natomiast chciałem powiedzieć, że w dniu wczorajszym komisja 
konkursowa oceniała nabór, jaki został ogłoszony na Inżyniera Miejskiego, w dniu 
dzisiejszym zaakceptowałem wybór tej komisji. Pragnę poinformować, że od  
1 sierpnia stanowisko Inżyniera Miejskiego, naczelnika Wydziału Infrastruktury 
obejmie Pan Rafał Bukowski. Pan Rafał Bukowski powinien być świetnie znany 
radnym i pracownikom urzędu miasta. W latach 1994-1999 pełnił funkcję kierownika 
Miejskiego Zarządu Dróg, w latach 1999-2005 był zastępcą naczelnika Wydziału 
Inwestycyjnego i kierownikiem Miejskiego Zarządu Dróg, natomiast w latach  
2005-2015 pełnił funkcję kierownika Miejskiego Zarządu Dróg i Inwestycji. Po 
zakończeniu pracy w Urzędzie Miasta pracował w firmach prywatnych, obecnie 
zajmuje stanowisko dyrektora ds. technicznych w jednej z nich. Szanowni Państwo, 
jeżeli chodzi o Wydział Infrastruktury, to będzie to jeden z większych, ważniejszych 
wydziałów w urzędzie miasta. W ramach tego wydziału będzie funkcjonował Miejski 
Zarząd Dróg, Referat Strefy Płatnego Parkowania, Referat Inwestycji oraz Referat 
Zarządzania Ruchem. Wierzę, że skupienie tych wszystkich komórek w ramach 
jednego wydziału pozwoli na efektywniejszą współpracę. Osobiście bardzo się 
cieszę, że Pan Rafał Bukowski dołącza do zespołu, cieszę się, że będę mógł 
korzystać z jego doświadczenia i wiedzy. Proszę Państwa, mam świadomość tego, 
że dzisiaj to moje wystąpienie jest dość długie, natomiast mam do przekazania 
jeszcze dwie ważne informacje, na które myślę, czekają mieszkańcy i opinia 
publiczna. Pierwsza dotyczy sytuacji finansowej i budżetowej miasta Leszna. 
Pragnę Państwa poinformować, że we wrześniu planuję zorganizowanie takiego 
spotkania, taki bilans otwarcia. Będziemy wiedzieć, jaka jest sytuacja  
w poszczególnych spółkach, jednostkach, natomiast dzisiaj tylko króciutko  
o sytuacji budżetowej. W dniu 18 czerwca uzyskałem pisemną informację od Pani 
Skarbnik Grażyny Hałupki, która z kolei pozyskała informację od jednostek 
organizacyjnych, wydziałów o potrzebach finansowych, tak, aby zrealizować 
przyjęty przez Wysoką Radę budżet na rok 2024, a więc mówimy tutaj o zadaniach, 
które są już wpisane w budżecie miasta Leszna. Z tej informacji wynika, że, aby 
sfinansować wszystkie zadania wpisane do budżetu, jeszcze raz zaznaczę nie 
mówimy tutaj o żadnych nowych zadaniach, potrzeba nam około 32 000 000 zł. To 
jest niedobór, którego w budżecie nie ma. Ponadto z informacji uzyskanych od 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami wynika, że przewidywane dochody z tytułu 
sprzedaży mienia na ten rok szacowane były na kwotę ponad 24 000 000 zł, a do 
tej chwili ze sprzedaży mienia wpłynęło niecałe 800 000. To oznacza, że niedobór 
na dzisiaj w wysokości planowanych dochodów to kwota około 23 000 000. Gdy 
zsumujemy brakującą kwotę wydatków i niezrealizowanych do tej pory dochodów, 
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otrzymujemy kwotę 55 000 000 zł i w takim zakresie na tę chwilę wynosi niedobór 
w budżecie miasta. W takim zakresie budżet nie jest zbilansowany. Będziemy na 
bieżąco przyglądać się sytuacji, szukać oszczędności i uruchamiać wolne środki  
z roku 2023. Dzisiaj już w projekcie uchwały zmian w budżecie, te pierwsze środki 
w kwocie ponad 5 000 000 zostały uruchomione. Ale jak Państwo widzicie, sytuacja 
jest, delikatnie mówiąc, napięta. Ufam, że ta informacja spowoduje w Wysokiej 
Radzie również pewną refleksję skąd polityka zaciskania pasa i racjonalizacji 
wydatków, zwłaszcza tych bieżących. Ja przypomnę, że 55 000 000 to jest kwota 
przy budżecie około 600 000 000 około 10%, z taką sytuacją mierzy się Prezydent 
i służby codziennie szukając oszczędności. Natomiast druga informacja, która 
nurtuje opinię publiczną, dotyczy przyszłości inwestycji polegającej na modernizacji 
pływalni Akwawit. Wszyscy mamy świadomość, jak ważne jest to zadanie i jak 
bardzo oczekiwana społecznie decyzja. I w związku z tym od pierwszych dni 
urzędowania przywiązuję do niej ogromną wagę. Nie ma dnia, aby zakres tej 
inwestycji nie był omawiany. Zwróciłem się do podległych Prezydentowi wydziałów, 
jednostek z prośbą o udzielenie informacji na temat przebiegu procesu decyzyjnego 
w przypadku tej inwestycji. Zadałem konkretne pytania: czy na etapie planowania 
tej inwestycji brano pod uwagę różne warianty jej realizacji, to oznacza, czy brano 
pod uwagę tylko przebudowę istniejącego obiektu? Jeśli tak, to czy rozważano 
różne zakresy tej przebudowy? Jeśli tak, to jakie? Czy też może odnoszono koszty 
przebudowy do kosztów nowego obiektu o podobnych do istniejących 
parametrach? Jakie wnioski wyciągnięto na podstawie tych analiz? Czy podejmując 
decyzję o modernizacji istniejącego obiektu analizowano, jak będą wyglądały koszty 
związane z jego bieżącym utrzymaniem? Czy porównywano je z kosztami, jakie 
ponoszone są w nowych obiektach o podobnej kubaturze? Czy dokonano analizy 
zatrudnienia ze wskazaniem ile osób, na jakich stanowiskach i za jakie 
wynagrodzenia trzeba będzie zatrudniać, żeby zapewnić pełną funkcjonalność tego 
obiektu? Czy podejmowano działania związane z komercjalizacją przestrzeni  
w planowanym obiekcie? Czy były zawierane umowy lub wymienne listy intencyjne, 
na podstawie których można by oszacować wpływy z tytułu dzierżawy przestrzeni 
przeznaczonych na działalność komercyjną? Czy dokonano montażu finansowego, 
z którego wynikałoby, jakie będą zakładane roczne koszty funkcjonowania tego 
obiektu? Czy porównano, jaki wpływ na koszty ponoszone przez samorząd będzie 
miała forma prawna, w jakiej nowy obiekt mógłby funkcjonować? Okazuje się, że  
w dokumentach posiadanych przez nasze jednostki są jedynie szczątkowe 
informacje na temat procesu decyzyjnego i dokonanych analiz, występują 
pojedyncze notatki służbowe, czy protokoły z prac powołanego zarządzeniem 
Prezydenta zespołu. Z całą odpowiedzialnością pragnę stwierdzić, że  
z posiadanych przeze mnie informacji nie dokonano wstępnego wariantowania 
możliwości realizacji inwestycji. Z wyżej wymienionych dokumentów wynika jedynie, 
że brano pod uwagę różne lokalizacje pływalni, nie ma natomiast analiz 
dotyczących zakresu prac, wstępnych kosztów realizacji, rozważanych lokalizacji, 
nie prowadzono żadnych analiz dotyczących bieżącego utrzymania obiektu, potrzeb 
kadrowych, nie przeprowadzono nawet częściowej próby komercjalizacji takich 
przestrzeni, jak sale konferencyjne, strefa SPA, strefa odnowy biologicznej, strefa 
fitness. Nie posiadamy żadnej wiedzy, na jakiej podstawie szacowano potrzeby  
w zakresie przestrzeni poza basenowej, a z pierwszej wstępnej koncepcji projektu 
modernizacji przedstawionej przez wykonawcę prac wynikało, że przestrzeń 
basenowa ma być w zasadzie odtworzeniem tej z 1993. W tej sytuacji należało 
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podjąć jedną z pewnie najtrudniejszych w tej kadencji decyzji, a mianowicie, czy 
kontynuować współpracę z firmą Adamietz i modernizować pływalnię Akwawit, czy 
zerwać kontrakt i po przeprowadzonej właściwie analizie dokonać wyboru formy, 
zakresu i lokalizacji inwestycji basenowej. Przy podejmowaniu decyzji brałem pod 
uwagę interes społeczny i ekonomiczny. W interesie społecznym jest to, aby basen 
w Lesznie funkcjonował jak najszybciej. Mieszkańcy chcą mieć łatwy i szybki dostęp 
w swoim mieście do przestrzeni basenowej, do rozrywki i relaksu z tym związanych. 
Ewentualne wypowiedzenie umowy na tym etapie, bo jesteśmy już po podpisanej 
umowie, wiązałoby się z odwleczeniem procesu inwestycyjnego, w mojej ocenie,  
o co najmniej 5 lat, a więc wychodzimy już poza ramy tej kadencji. Natomiast  
w zakresie ekonomicznym należało wziąć pod uwagę, że obecna inwestycja 
posiada dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych w wysokości 26 000 000. Ponadto 
kary umowne, które miasto musiałoby zapłacić za zerwanie umowy, a także 
ewentualne koszty procesu z wykonawcą mogłyby sięgnąć kwoty 15 000 000. Daje 
nam łączną stratę w przypadku wycofania się z tej inwestycji na kwotę ponad  
40 000 000 zł. I te 2 okoliczności, a więc interes społeczny, o którym wspomniałem 
oraz interes ekonomiczny powodują, że wycofanie się z tej inwestycji na tym etapie 
byłoby działaniem ze szkodą dla mieszkańców i budżetu miasta. Biorąc pod uwagę 
powyższe argumenty informuję, że umowa z firmą Adamietz nie zostanie 
wypowiedziana, a inwestycja będzie realizowana. Konieczne natomiast jest 
przemodelowanie funkcji obiektu pływalni, skomercjalizowanie przestrzeni poza 
basenowych, obliczenie szacunkowych kosztów utrzymania obiektów, potrzeb 
kadrowych, a także uatrakcyjnienie przestrzeni basenowej. Stała współpraca z firmą 
Adamietz, a chciałbym podkreślić, na tym etapie układa się ona naprawdę bardzo 
dobrze, jest niezwykle istotna i konieczna, aby tą inwestycję dokończyć. Mam 
wewnętrzne przekonanie, że wzajemnie rozumiemy nasze potrzeby i ograniczenia 
związane z podpisanym już kontraktem i przepisami prawa zamówień publicznych. 
Bezpośredni nadzór nad tą inwestycją obejmuje Prezydent Maciej Grabianowski, 
który w cotygodniowych spotkaniach, korzystając z wiedzy i doświadczenia 
zarówno pracowników urzędu miasta, jak i osób, które na co dzień zajmują się 
utrzymaniem i eksploatacją basenów w Polsce, będzie pilnował tego, aby proces 
inwestycyjny przebiegał sprawnie, a zastosowane rozwiązania przyczyniły się do 
podniesienia atrakcyjności obiektu, a także zmniejszenia kosztów bieżących. 
Proszę Państwa, Pan Prezydent Grabianowski już z pracownikami był na wizji 
lokalnej różnych obiektów. Koszty funkcjonowania tego typu przestrzeni, bieżące, 
to są np. 8 000 000 w Zielonej Górze, tu mówię o kosztach bieżących, bo musimy 
mieć świadomość, że po otwarciu tej pływalni takie będą występowały, ale są  
np. 3 000 000 kosztów bieżących w Gnieźnie. No, nie możemy się porównywać do 
Term Maltańskich, które przynoszą dochód na poziomie 15 000 000, ale myślę, że 
nie musimy się przekonywać, że jesteśmy na tym etapie, w którym każda 
zastosowana forma technologii, atrakcji, komercjalizacji przestrzeni może 
przyczynić się do tego, żeby koszty bieżące tego obiektu były jak najniższe. I tutaj 
wierzę, głęboko, że zespół pod kierownictwem Pana Prezydenta Grabianowskiego 
doprowadzi do takiej sytuacji, że będziemy mieli nie tylko basen taki, który 
pamiętamy z początków, czyli z 1993 roku, ale że będziemy go ubogacać nowymi 
przestrzeniami, nawet jeżeli miałby się to wiązać z przekroczeniem wartości 
zakontraktowanych prac, oczywiście, poruszając się w ramach ustawy  
o zamówieniach publicznych. Dziękuję bardzo. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Czy są jakieś 
pytania do Pana Prezydenta? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do pkt 4. 

 
Pkt 4. Debata nad raportem o stanie Miasta Leszna za rok 2023.  

 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Szanowni Państwo, stosownie 
do art. 28aa ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Prezydent do dnia 31 maja 
przedstawia Radzie Miejskiej Leszna raport o stanie gminy, który obejmuje 
podsumowanie działalności Prezydenta Miasta Leszna w roku poprzednim,  
w szczególności realizacji polityk, programów, strategii oraz uchwał Rady Miejskiej. 
Nad przedstawionym raportem o stanie miasta przeprowadza się debatę. Po 
zakończeniu debaty przeprowadza się głosowanie nad uchwałą o udzieleniu 
Prezydentowi wotum zaufania. Rada Miejska Leszna podejmuje wyżej wymienioną 
uchwałę bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. W dniu  
31 maja br. raport o stanie miasta został zamieszczony w Biuletynie Informacji 
Publicznej. Również 31 maja otrzymali Państwo raport na skrzynki mailowe. W dniu 
13 czerwca br. na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji problemowych 
wysłuchaliśmy informacji o treści raportu – wystąpienia Pana Sekretarza Macieja 
Dziamskiego, który w imieniu Pana Prezydenta przybliżył główne założenia raportu. 
Do raportu o stanie miasta nie wniesiono uwag i wniosków. Przystępujemy zatem 
do rozpatrzenia raportu i debaty o stanie miasta Leszna. Otwieram listę zgłoszeń 
radnych do debaty nad raportem o stanie gminy. Dziękuję bardzo, zamykam listę 
zgłoszeń. W kolejności zgłoszeń Pan radny Przemysław Górzny. 

Pan radny Górzny – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, szanowni Państwo, Wysoka Rado, Pan Prezydent przed chwilą 
przedstawił takie dane, że włos się na głowie jeży. Ja oczywiście przeanalizowałem 
raport, który został udostępniony mieszkańcom za rok 2023. Chciałbym się odnieść 
do najważniejszych rzeczy, niemniej powtórzę słowa Pana Przewodniczącego, że 
mieliśmy na komisji przedstawione dane. Raport jest bardzo obszerny, zawiera 
prawie 300 stron i chciałbym poruszyć wg mnie 4 takie najważniejsze zagadnienia, 
to znaczy powiedzieć kilka słów o  demografii Miasta Leszna, o ochronie 
środowiska, jednej ze spółek miejskich, to znaczy MPEC-u oraz na końcu chciałbym 
się odnieść do straży miejskiej. W raporcie można przeczytać, że zmniejsza się 
liczba mieszkańców. Na koniec 2023 roku w Lesznie zamieszkiwało łącznie 58 318 
mieszkańców. Tym niemniej od roku 2020 liczba mieszkańców zmiesza się o około 
tysiące. Jeszcze kilka lat temu miasto mogło się szczycić, że było miastem ponad 
60-tysięcznym, w tej chwili zmierzamy w drugą stronę, za chwilę możemy się stać 
miastem 55-tysięcznym, a w dalszej kolejności miastem 50-tysięcznym. Chciałbym 
się też odnieść w kilku zdaniach do liczby urodzeń. Pomimo podjętych uchwał, m.in. 
przez Radę Miejską, dotyczących Leszczyńskiego Becikowego oraz wprowadzenia 
programów 500 plus i 800 plus, ilość urodzeń w ubiegłym roku wynosiła tylko 355. 
355 dzieci urodziło się w roku 2023, a m.in. w latach 2018-2019 było to ponad 580 
dzieci. Pan Przewodniczący wspomniał, że wpłynęła petycja dotycząca 
zaprzestania budowy przedszkola przy ul. Norwida, ale nas, jako mieszkańców, 
Wysoką Radę, Pana Prezydenta czeka dyskusja na temat funkcjonowania oświaty 
w najbliższych miesiącach, latach, bo patrząc na ilość dzieci, która się rodzi nie 
wygląda to zbyt optymistycznie. Z raportu o stanie miasta możemy się dowiedzieć, 
że na koniec 2023 roku zostało, albo nie zostały wymienione jeszcze 1700 kotłów 
tzw. bezklasowych lub poniżej trzeciej klasy, ale kotły, które powinny zostać 
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wymienione do 1 stycznia 2024 roku. Drugą taką niepokojącą informacją jest 
również zainstalowanie ponad 4,5 tysiąca pieców kaflowych, kominków KOS, które 
powinny zostać wymienione do 1 stycznia 2026 roku. Czasu jest coraz mniej, należy 
się zastanowić, jak możemy tym mieszkańcom pomóc. Oczywiście, funkcjonuje  
w Lesznie program Czyste Powietrze. I tu pewne dane mi się zwróciło, ponieważ  
w roku 2023 przeprowadzono 682 konsultacje i bardzo się z tego cieszę, że tyle 
konsultacji zostało przeprowadzonych, że mieszkańcy pytają, ale z drugiej strony 
mieszkańcy złożyli tylko 113 wniosków. Można się zastanowić, jaki jest powód, czy 
są jakieś przeszkody, że mieszkańcy nie mogą przeskoczyć pewnych barier i złożyli 
tylko 113 wniosków, pomimo tych prawie 700 konsultacji, co w konsekwencji 
przełożyło się tylko 46 wnioskami o płatność. W takim swoim trzecim zagadnieniu 
chciałbym się odnieść do Miejskiego Przedsiębiorstwa Energii Cieplnej, jedna rzecz 
mocno rzuciła mi się w oczy. Na początku powiem, że oczywiście ceny energii, no 
kształtują się już, w miarę niższym poziomie, jednak MPEC sprzedaje i produkuje 
coraz mniej energii. Jeśli ta tendencja będzie się tak utrzymała w latach następnych, 
może się to też przełożyć na podwyższone koszty energii lub co (…) na wzrost mocy 
zamówionej. Ale w części dotyczącej Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej zwróciła mi się jedna rzecz, otóż miejska spółka wspiera finansowo kluby 
sportowe, stowarzyszenia i m.in. w ubiegłym roku wsparła jedno stowarzyszenie, 
może nie będę wymieniał nazwy tego stowarzyszenia, ale zajmuje się  
m.in. treningami i działa przy ul. Ofiar Katynia. Natomiast to stowarzyszenie zostało 
wg KRS-u zarejestrowane 18 kwietnia 2024 roku, czyli zostało zarejestrowane  
w kwietniu 2024 roku, a w części dotyczącej MPEC można przeczytać, że  
w ubiegłym roku otrzymali dofinansowanie. I z tym jest związana moja interpelacja 
na koniec dzisiejszej sesji. Chciałem się dowiedzieć, jakie dokładnie, w jakiej kwocie 
Miejskie Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej dofinansowało kluby sportowe, 
stowarzyszenia w roku ubiegłym i jak także w pierwszej połowie tego roku. I na 
koniec wydaje mi się, że na pochwałę zasługuje działalność straży miejskiej  
w kwestii dotyczącej przeprowadzonych palenisk, otóż straż miejska w ubiegłym 
roku przeprowadziła 585 kontroli. Wydaje mi się, że to jest bardzo duża ilość i należy 
się z tego cieszyć, ale należy się również z tego cieszyć, że ponad 524 kontrole 
zakończyły się bez uwag, a 35 kontroli, na 35 mieszkańców zostały nałożone 
mandaty karne. Można się zastanowić, czy to tylko 35 mieszkańców, albo aż  
35 mieszkańców. Mam nadzieję, że te kontrole, Panie Komendancie, będą dalej 
kontynuowane, także gratuluje tej tej ilości. Z raportu dotyczącej straży miejskiej 
można też wywnioskować takie niepokojące zdarzenia, bo z jednej strony straż 
miejska obsługuje monitoring. W latach 2022-2023 wykryto około 2200 zdarzeń. 
Bardzo dobrze, ale z drugiej strony ta ilość tych zdarzeń wzrasta, w 2021 było 
niecałe 900 zdarzeń, także dużo pracy przed strażą miejską. Na pewno zasługuje 
na uwagę i tutaj pochwały zarówno dla Pana Komendanta Miejskiego Policji, na 
wzrost liczby patroli, które odbywają się między tymi dwoma instytucjami, to znaczy 
strażą miejską i Komendą Miejską Policji w Lesznie. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Zanim 
przejdziemy do kolejnych zgłoszeń, zarządzam 5 minut technicznej przerwy, 
ponieważ rozłączyły nam się mikrofony. 
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Wznawiamy obrady. Bardzo 
proszę, w kolejności Pan radny Mariusz Nowacki. 

Pan radny Nowacki – Miasto pomimo efektami, że tak powiem, 
długoterminowymi tej wojny rozwijało się dobrze. Były inwestycje przeprowadzane, 
niektóre może i trochę kontrowersyjne, ale jednak kontynuujemy i to mnie bardzo 
cieszy i także miasto bardzo, z mojego punktu widzenia, bardzo ważne jest to, że 
dbało o politykę społeczną, prorodzinną i w tym zakresie senioralną. Tutaj bardzo 
mocno myślę, że jesteśmy takim miastem, które w skali kraju jest bardzo wysoko, 
jak gdyby w rankingu, jeśli taki ranking powiedzmy gdzieś tam powstawał, no to 
jesteśmy bardzo wysoko usytuowani i mam nadzieję, że ta polityka będzie 
kontynuowana. W związku z tym uważamy, że co prawda troszeczkę nas 
zaniepokoiło to, co Pan Prezydent Grzegorz Rusiecki powiedział na obecnym 
stanie, ale mówimy co do tamtego roku, więc będziemy tutaj jeszcze na temat 
bieżącej sytuacji rozmawiać później. Tym niemniej uważamy, że miasto rozwijało 
się w dobrym kierunku. Liczymy na to, że ten rozwój miasta będzie kontynuowany. 
W związku z tym będziemy głosować oczywiście za udzieleniem wotum zaufania, 
który, że tak powiem, przepracował Pan Prezydent Łukasz Borowiak, ale otrzyma 
Pan Grzegorz Rusiecki, Prezydent. Liczymy, że następne wotum zaufania też 
będziemy mogli udzielić ze spokojnym, że tak powiem sercem. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. I Pani radna 
Ewa Rosik, klub Prawa i Sprawiedliwości. 

Pani radna Rosik – Szanowny Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, szanowna Rado, szanowni Państwo, ja mam dwie sprawy dotyczące 
raportu, a mianowicie w raporcie uwzględniony jest opis inwestycji skateparku  
w Gronowie, natomiast podczas spotkania byłego już Prezydenta Łukasza 
Borowiaka z mieszkańcami w Gronowie, to spotkanie się odbyło, podniesiony tam 
został temat petycji mieszkańców miasta Leszna na temat właśnie tej inwestycji. 
Były tam pewne problemy, które mi zgłaszali mieszkańcy. Ja chciałam dopytać  
o stan tej petycji, na jakim etapie to się, czy to się zakończyło? Ponieważ jako nowa 
radna nie mam takiej wiedzy. Czyli, czy tutaj sprawa została z mieszkańcami, jak 
gdyby wyjaśniona? To jest moje pierwsze pytanie. I jeszcze mam taką sprawę 
dotyczącą rozdziału VI, czyli gospodarki komunalnej, z uwzględnieniem spółek  
i zakładów budżetowych. W rozdziale II mówimy o ochronie zwierząt. Wiemy, że 
miasto Leszno jednym z zadań własnych jest właśnie zapewnienie opieki 
zwierzętom bezdomnym i wiemy, że oczywiście taką opiekę w 2023 roku 
realizowało schronisko, jak również, o czym nie wiedziałam, gospodarstwo rolne 
mieszczące się w Lesznie przy ul. Gronowskiej 28, z którym zawarto stosowne 
porozumienie. Ja chciałam dopytać odnośnie tego miejsca, tego gospodarstwa, to 
znaczy, czy znana jest nam liczba i rodzaj zwierząt, jakie tam w 2023 roku 
przebywały? Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Pana 
Prezydenta proszę o odniesienie się. 

Pan Prezydent Rusiecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
szanowna Pani radna, jeżeli chodzi o petycję, to z tego co wiem, ona została 
wycofana jeszcze w poprzedniej kadencji przez wnioskodawców, więc oceny 
formalnej tej petycji nie ma. Natomiast potwierdzam, że mieszkańcy w dalszym 
ciągu są zainteresowani tym, żeby rzeczywiście ten skatepark przenieść. Były lub 
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są zlecane pomiary hałasu, ale tutaj może poproszę Pana naczelnika Adamczaka, 
natomiast w zakresie schroniska poproszę Pana naczelnika Dorsza. 

Pan Adamczak, naczelnik Wydziału Architektury, Planowania 
Przestrzennego i Budownictwa – Tak, Panie Prezydencie, zostały zlecone 
badania akustyczne i taki raport, który ma wskazać zastosowanie elementów, które 
zniwelują tak te drgania, te oddziaływania akustyczne. Jesteśmy już po 
przeprowadzeniu tego raportu. Mieszkańcy chcieli, żeby to się odbyło w weekend. 
Na ich życzenie, przy dobrej pogodzie, przy odpowiednich warunkach 
atmosferycznych, w sobotę i w niedzielę 2 tygodnie temu bodajże zostały te badania 
przeprowadzone. Tutaj akredytowane biuro akustyczne z Wrocławia, które realizuje 
to zlecenie, teraz pracuje nad raportem i nad wskazaniem środków zaradczych, 
które miasto mogłoby zastosować. Przy czym zaznaczę, że pierwotne badania 
akustyczne przeprowadzone zgodnie z ustawą o ochronie środowiska nie wykazały 
tam żadnych przekroczeń. Natomiast już w poprzedniej kadencji uznaliśmy jako 
miasto, że jest problem, że podejmiemy działania, żeby ten obiekt wyciszyć, bo po 
prostu mieszkańcom przeszkadza, zgłaszali takie postulaty, które spotkały się ze 
zrozumieniem. Dziękuję bardzo. 

Pan Dorsz, kierownik Biura Gospodarki Komunalnej – Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, jeżeli chodzi o gospodarstwo rolne, jest to wymóg 
wynikający z zapisów ustawowych, podpisanie takiej umowy. Natomiast w 2023 
roku nie przebywało tam żadne zwierzę, nie trafiło tam żadne zwierzę. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Państwa, że na moje ręce nie wpłynęły zgłoszenia do debaty nad raportem  
od mieszkańców miasta, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
Pkt 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
1) udzielenia Prezydentowi Miasta Leszna wotum zaufania – DRUK Nr 27  – Jest 

na piśmie i stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Na podstawie art. 28aa ust. 9 
ustawy o samorządzie gminnym, po zakończeniu debaty nad raportem o stanie 
gminy rada gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi wotum 
zaufania. Projekt uchwały na druku nr 27 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
wszystkich komisji Wysokiej Rady. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę  
o zgłoszenia. Zamykam listę. Nie widzę zgłoszeń w takim razie przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Leszna wotum zaufania, druk nr 27, proszę o naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 27 została podjęta.  
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/30/2024 
Jak w Załączniku Nr 4 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Gratulacje Panie Prezydencie. 
Pan Prezydent Rusiecki – Ja dosłownie jednym zdaniem. Wysoka 

Rado, bardzo serdecznie dziękuję za tą jednomyślność i wyrażam podobny pogląd, 
jaki wyraził przed chwileczką Pan radny, że również kolejne w przyszłych latach 
będą zapadać jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta Leszna za rok 2023 – DRUK Nr 28  – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Informuję, że sprawozdanie  
z wykonania budżetu miasta Leszno za rok 2023 radni otrzymali w terminie 
wymaganym przepisami prawa. Proszę Panią Skarbnik Grażynę Hałupkę  
o syntetyczne zaprezentowanie Wysokiej Radzie najważniejszych danych 
dotyczących sprawozdania. 

Pani Hałuka, Skarbnik Miasta Leszna – Szanowny Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowny Panie Prezydencie, sprawozdanie 
finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu to liczbowe i opisowe 
przedstawienie stopnia realizacji zadań i celów wszystkich jednostek 
organizacyjnych miasta Leszna, w szczególności tych nałożonych ustawą  
o samorządzie gminy. Sprawozdanie finansowe zostało opracowane zgodnie  
z obowiązującymi przepisami prawa oraz na podstawie danych wynikających  
z ksiąg rachunkowych. Zarówno sprawozdanie finansowe, jak i z wykonania 
budżetu zostały sporządzone przy założeniu kontynuowania działalności jednostek 
podległych miastu, ale również miasta, jako całości. Sprawozdania zostały  
w ustawowym terminie złożone do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
oraz opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli chodzi o sprawozdania 
finansowe, to obejmują one bilans z wykonania budżetu, sporządzony na podstawie 
ksiąg rachunkowych budżetu. I ten bilans na dzień 31 grudnia 2023 roku po stronie 
aktywów i pasywów wykazuje kwotę 73.088.158,94 zł. Kolejnym sprawozdaniem 
jest łączny bilans miasta Leszna, obejmujący sprawozdania jednostkowe jednostek 
budżetowych, samorządowych zakładów budżetowych. I to ten bilans łączny po 
stronie aktywów i pasowych wykazywał na koniec roku kwotę 1.090.964.343,96 zł. 
Kolejne sprawozdanie to łączny rachunek zysków i strat i na dzień 31 grudnia 2023 
roku, w tym sprawozdaniu zysk netto to kwota 113.610.873,56 zł. Łączne 
zestawienie zmian funduszu jednostki na dzień 31 grudnia 2023 roku pokazuje stan 
funduszu w kwocie 940.485.800,52 zł. I ostatnim sprawozdaniem finansowym 
wymaganym ustawowo jest informacja dodatkowa. Jeżeli chodzi o sprawozdanie  
z wykonania budżetu, to omówię najważniejsze elementy, a więc dochody, wydatki, 
przychody, rozchody, również kwotę zadłużenia i wolne środki, jakie zostały 
obliczone na koniec roku. Budżet na rok 2023 został przyjęty uchwałą  
nr LIX/761/2022 Rady Miejskiej Leszna z 29 grudnia 2022 roku z planowaną kwotą 
dochodów 456.712.276,77 zł oraz planowaną kwotą wydatków 472.277.181,17 zł. 
Budżet w ciągu roku podlegał zmianom, dokonywanym przez radę miasta  
11 uchwałami, ale także zarządzeniami Pana Prezydenta, 19 zarządzeniami. 
Ostateczny plan dochodów ukształtował się następująco, jeżeli chodzi o kwotę 
dochodów, to właśnie 546.236.583,95 zł, natomiast plan wydatków ostateczna 
kwota to 550.492.577,23 gr. Jeżeli chodzi o dochody ogółem, na koniec roku kwota 
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zrealizowanych dochodów to 546.266.338,77 zł i zostały one zrealizowane w ponad 
100%, dokładnie 100,01%. Wykonanie dochodów bieżących, kwota 483.553.526,61 
zł i to również realizacja na poziomie powyżej 100%. Jeżeli chodzi o dochody 
majątkowe, to kwota 62.712.812,16 zł i tu realizacja wyniosła 97,72%. Główne 
źródła dochodów miasta Leszna to jak co roku podatki, opłaty, dotacje i subwencje 
z budżetu państwa. Jeżeli chodzi o udziały w podatkach dochodowym od osób 
prawnych i od fizycznych, to one wyniosły nieco ponad 111.000.000. Jeżeli chodzi 
o dochody z tytułu podatków i opłat to kwota blisko 68.000.000. Dotacje i subwencje 
stanowiły blisko 312.000.000. I dotacje i subwencje z budżetu państwa to kwota 
ponad 57% dochodów ogółem. Jeżeli chodzi o realizację wydatków, to zostały one 
zrealizowane w wysokości 528.682.433, 66 zł, realizacja na poziomie 96,04% planu, 
z tego wydatki bieżące to blisko 475.000.000, natomiast wydatki majątkowe to 
kwota blisko 54.000.000 i wydatki majątkowe stanowiły ponad 10% wydatków 
ogółem. W strukturze wydatków dominowały wydatki na działalność oświatową, to 
kwota blisko 277.000.000 i jest to kwota ponad 28.000.000 wyższa niż w roku 2022. 
Na wydatki oświatowe przeznaczono ponad 52% wydatków ogółem. Kolejną 
pozycją wydatki na działalność socjalną, tutaj to kwota ponad 115.000.000 zł  
i wydatki związane z gospodarką komunalną i mieszkaniową, kwota blisko 
60.000.000 zł. Te 3 działy, wydatki, które przed chwileczką wymieniłam, stanowią 
ponad 85% wydatków ogółem budżetu Miasta Leszna. W dniu 28 grudnia 2023 roku 
Rada Miejska ustaliła uchwałą nr LXXI/926/2023 wykaz wydatków, które nie 
wygasły z upływem roku 2023 w kwocie 10.417.989,35 zł i określiła też termin, 
realizację tych wydatków do 30 czerwca 2024 roku. Jeżeli chodzi o przychody 
miasta Leszna, to zrealizowano je w kwocie 42.049.818,09 zł, z czego przychody 
pochodziły z emisji obligacji, to jest 12,5, miliona oraz z wolnych środków to kwota 
28.631.792,04 zł. Jeżeli chodzi o rozchody, to łącznie miasto zrealizowało kwotę 
14.372.883,68 zł. Z tej kwoty 14. 000.000 to wykup obligacji oraz spłata pożyczek  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 129.200 zł i pożyczkę z Banku 
Gospodarstwa Krajowego 243.683,68 zł. Rok budżetowy 2023 zamknął się 
nadwyżką budżetową w kwocie 17.583.905,11 zł, a także osiągnął, jeżeli chodzi  
o saldo operacyjne, nadwyżkę operacyjną to kwota dodatnia 8.859.792,89 zł. Jeżeli 
chodzi o zadłużenie miasta Leszna na koniec roku, to zadłużenie wynosiło 
239.068.230,69 zł, z tego z tytułu wyemitowanych obligacji 236.000.000. Warto też 
dodać, że zadłużenie na koniec roku uległo zmniejszeniu w stosunku do roku 2022 
o kwotę 1.870.214,26 zł. Jeżeli chodzi o wolne środki za rok 2023, to wyniosły one 
45.251.113,55 zł. Szanowni Państwo, miasto otrzymało pozytywną opinię  
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2023 uchwałą numer 
SO-9/0594/223/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii  
o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta Leszna za rok 2023 wraz z informacją 
o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, którą podpisał 
Przewodniczący Składu Orzekającego Zdzisław Drozd. Wyżej wymieniona opinia 
została Państwu przesłana drogą mailową w dniu 12 czerwca 2024 roku celem 
zapoznania się, co czyni zadość realizacji zapisów art. 271 ust 1 pkt 4 ustawy  
o finansach publicznych, wskazujących na obowiązek zapoznania się przez organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Bardzo Państwu dziękuję za wysłuchanie informacji  
o sprawozdaniach finansowych i sprawozdaniu z wykonania budżetu. Trochę cyfr 
było, ale czasami warto też je posłuchać. Dziękuję bardzo. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo Pani Skarbnik. 
Informuję, że zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  
o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, 
jakim jest Rada Miejska Leszna, zapoznał się z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej wyrażoną uchwałą numer SO-9/0954/223/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2024 
roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 
Leszna za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego i objaśnieniami. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że wszyscy 
radni zapoznali się z całą treścią wyżej wymienionej uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i nie będziemy jej odczytywali. Sprzeciwu nie słyszę, dziękuję. 
Stwierdzam zatem, że organ – Rada Miejska Leszna z wyżej wymienionym 
dokumentem zapoznał się. Wszystkie komisje Wysokiej Rady prowadziły dyskusję 
nad sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Leszna za rok 2023, 
sprawozdaniem z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2023 rok oraz 
informacją o stanie mienia miasta Leszna na dzień 31 grudnia 2023 roku. Projekt 
uchwały na druku 28 posiada pozytywną opinię-stanowisko wszystkich komisji 
problemowych Wysokiej Rady. Jesteśmy w momencie przeprowadzenia dyskusji, 
mam taką propozycję, abyśmy przeprowadzili wspólną dyskusję nad 
zatwierdzeniem sprawozdania z wykonania budżetu i udzieleniem absolutorium. 
Jeżeli nie będę słyszał głosu sprzeciwu uznam, że moja propozycja została przyjęta. 
Głosu sprzeciwu nie słyszę, dziękuję bardzo, więc przechodzimy do kolejnego 
projektu uchwały.  

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
3) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Leszna z wykonania budżetu 

Miasta Leszna za rok 2023 – DRUK Nr 29  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Leszna przedłożył Wysokiej Radzie projekt uchwały o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Leszna z wykonania budżetu za 2023 rok. Informuję, że 
zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, jakim jest Rada 
Miejska Leszna, zapoznał się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Leszna z wykonania budżetu za 2023 
rok wraz z uzasadnieniem oraz treścią Uchwały Nr SO-09/0955/45/2024 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 maja br.  
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna  
w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Leszna z tytułu wykonania budżetu 
miasta Leszna. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że wszyscy radni zapoznali się 
z całą treścią opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej oraz z całą treścią wyżej 
wymienionej uchwały RIO i nie będziemy ich odczytywali. Sprzeciwu nie słyszę, 
dziękuję bardzo. Stwierdzam zatem, że organ – Rada Miejska Leszna z wyżej 
wymienionymi dokumentami zapoznał się. Projekt uchwały na druku nr 29 posiada 
pozytywną opinię-stanowisko wszystkich komisji Wysokiej Rady. Zgodnie z moją 
sugestią i akceptacją Państwa radnych, w tym momencie przystępujemy do debaty 
nad obydwoma projektami uchwał, to jest zatwierdzeniem sprawozdania 
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finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Leszna za rok 
2023, druk nr 28 oraz udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Leszna  
z wykonania budżetu miasta Leszna za rok 2023, druk nr 29. Zgodnie  
z regulaminem naszej Rady, najpierw rozpoczynają się wystąpienia klubowe, każdy 
z klubów ma 20 minut na zaprezentowanie swojego stanowiska,  
a następnie otworzę dyskusję dla poszczególnych radnych, tutaj można zabrać głos 
dwukrotnie, za pierwszym razem radny ma 5 minut, za drugim razem 3 minuty. 
Bardzo proszę przedstawicieli klubów o zgłaszanie się do dyskusji. Dziękuję bardzo. 
W kolejności zgłoszeń Pan radny Mariusz Nowacki, klub Prawa i Sprawiedliwości, 
proszę bardzo. 

Pan radny Nowacki – Dziękuję bardzo. Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, Państwo radni, szanowni goście, drodzy mieszkańcy Leszna,  
w imieniu radnych z klubu Prawa i Sprawiedliwości Rady Miejskiej Leszna 
chciałbym przedstawić naszą opinię dotyczącą zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2023 rok oraz udzielenia absolutorium Panu Prezydentowi z tytułu 
wykonania budżetu miasta za rok 2023. Przedmiotem naszej oceny jest wykonanie 
budżetu w 2023 roku, który wykonywał ówczesny Prezydent Łukasz Borowiak wraz 
ze współpracownikami. Warto podkreślić, iż pozytywnie oceniamy to, że organ 
wykonawczy miasta Leszna starał się korzystać z różnych form dofinansowania, 
wykonano wiele inwestycji, realizowane były inwestycje w ramach budżetu 
obywatelskiego, pozyskiwane były środki rządowe na politykę społeczną. Jest dla 
nas ważne, że w sposób zgodny z przeznaczeniem i założeniem zostały 
wykorzystane pieniądze na Leszczyńskie Becikowe. Zapoznaliśmy się ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Leszna za rok 2023, sprawozdaniem 
finansowym za rok 2023, pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu w sprawie wykonania budżetu, wnioskiem Komisji Rewizyjnej, a także 
opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyrażającą, że wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna w sprawie udzielenia absolutorium 
Prezydentowi Miasta Leszna z wykonania budżetu miasta Leszna za 2023 rok 
został należycie uzasadniony. W imieniu klubu Prawa i Sprawiedliwości mogę 
powiedzieć, że będziemy głosować za udzieleniem absolutorium obecnemu 
Prezydentowi Panu Grzegorzowi Rusieckiemu. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. W imieniu 
klubu Koalicji Obywatelskiej Pan radny Przemysław Górzny. 

Pan radny Górzny – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, w 2024 roku, podobnie jak w latach 
poprzednich, Wysoka Rada staje przed wyzwaniem udzielenia absolutorium oraz 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego dla Prezydenta Miasta Leszna. 
Tegoroczne głosowanie jest wyjątkowe, nietypowe, ponieważ absolutorium  
z wykonania budżetu za rok 2023 będzie otrzymywał obecnie urzędujący Prezydent. 
Rok 2024 jest rokiem przełomowym dla naszego miasta, ze względu na wiosenne 
wybory, które odbyły się 7 kwietnia. Mieszkańcy Leszna wyrazili swoje zaufanie, 
wybierając na nowego Prezydenta Pana Grzegorza Rusieckiego, który w pierwszej 
turze wyborów zdobył niemal 54% głosów poparcia. To wyraźny sygnał, Panie 
Prezydencie, że mieszkańcy pragną zmian i nowych perspektyw dla naszego 
miasta. Zmiana władzy, która nastąpiła w wyniku wyborów jest odzwierciedleniem 
oczekiwań społecznych oraz dążeniem do poprawy jakości życia w Lesznie. Pan 
Grzegorz Rusiecki, jako nowy Prezydent zaprezentował ambitny plan działania, 
który spotkał się z szerokim poparciem społecznym. To mieszkańcy Leszna  
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w kwietniowych wyborach samorządowych udzielili swoiste absolutorium i udzielili 
wotum zaufania nowemu Prezydentowi. Wobec tego klub Koalicji Obywatelskiej, 
respektując wolę wyborców, będzie głosował za udzieleniem absolutorium Panu 
Prezydentowi Grzegorzowi Rusieckiemu. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. I w imieniu 
klubu Łączy nas Leszno, Pan radny Tomasz Malepszy. 

Pan radny Malepszy – Dzisiaj po raz bodaj 34 udzielamy 
absolutorium Prezydentowi Miasta Leszna, przy czym to jest moja refleksja, 
udzielamy faktycznie, formalnie absolutorium Prezydentowi, ale tak na dobrą 
sprawę, mówiłem o tym publicznie, niezależnie od funkcji, jakie w samorządzie 
pełniłem, jest to również swoiste absolutorium dla Rady. Nie wyobrażam sobie, żeby 
Prezydent funkcjonował bez współdziałania z Radą i bez zasięgania, może 
pompatycznie powiem, mądrości zbiorowej Rady. Czy tak było w minionym roku? 
Sądzę, że tak, pomimo tej informacji, którą przekazał nam przed chwilą, przed 
parędziesięcioma minutami Pan Prezydent Grzegorz Rusiecki o obecnej kondycji 
finansowej budżetu miasta. To jednak miniony rok potwierdził, że miasto jest 
miastem centrotwórczym. Cokolwiek by nie mówić o, a można tylko pozytywnie,  
o kreatywności samorządów sąsiednich, to jednak miasto Leszno daje tę wartość 
dodaną do tego, aby gminy sąsiednie się rozwijały. Z całą pewnością dowodem na 
to jest dochody przede wszystkim z podatku, ale z PIT-u i z CIT-u, które pokazują, 
że niezależnie od tego, co przeżywały samorządy w minionym okresie, myślę o nie 
zawsze spójnych decyzjach związanych z dochodami z tego w tej formie ze strony 
budżetu państwa, władz państwowych, to jednak decyzje, jakie w minionym roku 
podejmował samorząd, sprzyjały właśnie rozwojowi miasta. Sądzę, że dla nas, 
samorządowców, jest również ważne to, co dostrzegamy, tą kreatywność. Dzisiaj 
zresztą w sprawozdaniu zarówno Pana Przewodniczącego, jak i Pana Prezydenta 
te elementy były, czy ten widomy znak aktywności społecznej mieszkańców Leszna, 
chociażby nie tylko tych, którzy funkcjonują w organizacjach pozarządowych, ale 
często, indywidualnie pokazują, wykazują się wyjątkową kreatywnością i z całą 
pewnością to jest pozytyw Miasta Leszna. Myślę, że również bardzo różnorodne 
decyzje, dotyczące inwestycji miasta to nie tylko w infrastrukturę techniczną, ale 
również w infrastrukturę społeczną miały tego wyraz w wykonanych decyzjach 
inwestycyjnych, jak i również tych, które są przed nami. A mógłbym tylko, Panie 
Prezydencie, pochylić głowę przed informacjami dotyczącymi Akwawitu. Bardzo, 
mogę powiedzieć, odważna, tak, informacja trudna, ale pozwoli na pewno na... 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Przepraszam Panie radny, 
gdybym mógł prosić o zaprzestanie rozmów, dobrze? Dziękuję. 

Pan radny Malepszy – … ale pozwoli nam że tak powiem, oswoić się  
z tą sytuacją i podejmować wspólnie dobre decyzje. Także nie mamy wątpliwości, 
że za miniony rok Prezydentowi Miasta Leszna, temu Prezydentowi Grzegorzowi 
Rusieckiemu należy się absolutorium, a przecież aktywność Pana Prezydenta  
w minionym roku też pozwoliła na właściwe wykonywanie zadań samorządowych. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Czy Pan 
Prezydent chciałby się odnieść do wystąpień? Ok, dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
wystąpienia klubowe. W takim razie otwieram teraz listę zgłoszeń dla wszystkich 
radnych, proszę bardzo. Zamykam listę zgłoszeń. W kolejności zgłoszeń, Pani 
radna Ewa Rosik, proszę. 
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Pani radna Rosik – Szanowny Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, szanowni Państwo, jako radna Prawa i Sprawiedliwości,  
a zarazem mieszkanka Leszna, chciałabym zaznaczyć, że udzielenie absolutorium 
to taki kredyt zaufania dla nowego Prezydenta, ale także sygnał, że w sprawach 
ważnych dla Leszna chcemy współpracować, ale będziemy patrzeć na ręce Panu 
Prezydentowi. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
dyskusję nad 2 projektami uchwał, przechodzimy teraz do głosowania, będziemy 
osobno głosowali nad tymi 2 uchwałami. W pierwszej kolejności proszę  
o przegłosowanie uchwały na druku nr 28 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Leszna za 2023 
rok. Kto z Państwa radnych jest za tym, aby podjąć uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu miasta Leszna na 2023 rok proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała na druku nr 28 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/31/2024 
Jak w Załączniku Nr 7 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Przechodzimy teraz do 
głosowania nad drugim projektem uchwały w sprawie udzielania absolutorium 
Prezydentowi Miasta Leszna z wykonania budżetu miasta Leszna za 2023 rok, druk 
nr 29. Kto z Państwa radnych jest za udzielaniem absolutorium? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku 
nr 29 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/32/2024 
Jak w Załączniku Nr 8 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponowne gratulacje Panie 

Prezydencie. 
Pan Prezydent Rusiecki – Wysoka Rado, ja chciałbym bardzo 

serdecznie podziękować za to absolutorium, za wystąpienia klubowe, wystąpienia 
indywidualne. Prezydenci się zmieniają, zmieniali i będą zmieniać, mówiłem o tym 
na sesji inauguracyjnej. Uczestniczymy w takiej sztafecie wzajemnych zobowiązań, 
ale też tego dobra, które czynimy dla miasta. Natomiast prezydenci się zmieniają, 
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ale niezmiennym pozostaje to, że mogą liczyć na doświadczenie, kompetencje  
i bardzo merytoryczną pracę pracowników, wszystkich tych, którzy pracują  
w Urzędzie Miasta, w służbach. Pozwólcie Państwo, że podziękuję wam, bo to 
absolutorium jest przede wszystkim dla was, to wy wykonywaliście budżet 2023 
roku. Ja tej kompetencji i merytoryki mogę doświadczać na co dzień. Bardzo 
serdecznie Państwu dziękuję i liczę również na tą współpracę i kompetencje  
w kolejnych miesiącach i latach. Dziękuję serdecznie. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Ogłaszam  
5 minut przerwy. 
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Szanowni Państwo, 
kontynuujemy obrady. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
4) uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2024 – DRUK Nr 30 wraz  

z autopoprawką – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Panią Alicję 

Wojciechowską, naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały na 
druku nr 30. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo. Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, zmiany w budżecie były 
omawiane na wszystkich komisjach Rady Miejskiej, była dyskusja, także w kilku 
zdaniach tylko; zwiększamy dochody o kwotę ponad 3 900 000 zł, wydatki 
zwiększamy o ponad 9 270 000 zł. Natomiast ta różnica pochodzi z przychodów  
z wolnych środków za rok 2023 i jest to kwota 5 350 000 zł, którą przeznaczamy 
przede wszystkim na dotacje dla niepublicznych jednostek systemu oświaty. Jeżeli 
chodzi o dochody, to największa kwota –  Ponad 3 400 000 pochodzi  
z niewykorzystanych wydatków niewygasających, które włączamy do budżetu na te 
same zadania, natomiast po stronie wydatków, jak już wcześniej wspomniałam, 
ostatecznie kwota przeznaczona na zwiększone dotacje to kwota 6 400 000 zł. 
Dokonujemy też zmiany kwot pomiędzy inwestycjami, jesteśmy po kilku 
przetargach, także udało nam się tutaj w ramach tych inwestycji poprzenosić środki. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały na druk nr 30 posiada pozytywną opinię-stanowisko wszystkich komisji 
problemowych naszej Rady. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę  
o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, nie widzę żadnych zgłoszeń. W takim razie 
przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem projektu 
uchwały na druku nr 30 proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała 
na druku nr 30 wraz z autopoprawką została podjęta. 
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Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/33/2024 
Jak w Załączniku Nr 10 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2024-2039 

– DRUK Nr 31 II wersja – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią 
naczelnik Alicję Wojciechowską o przedstawienie projektu uchwały na druku nr 31. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo. Szanowni 
Państwo, uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jest konsekwencją 
zmian w budżecie. Zwiększaliśmy dochody, wydatki oraz przychody, tutaj 
zaznaczyć jeszcze chcę, że wprowadzamy poręczenie dla Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej na inwestycję przez niego realizowaną 
 – budowa biomasowego kotła gazowego. Poręczenie to jest zaplanowane na lata 
2027-2038 i to jest kwota w poszczególnych latach po ponad 4 765 000 zł. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na druku nr 31, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń, ponieważ nie zgłosił się żaden z radnych, przystępujemy 
do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem projektu uchwały na druku 
nr 31 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 31 wraz z II wersją została 
podjęta.  

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/34/2024 
Jak w Załączniku Nr 12 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2024 – DRUK Nr 32 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią 
naczelnik Alicję Wojciechowską o przedstawienie projektu uchwały. 
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Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Szanowni Państwo, ta 
uchwała też jest konsekwencją zmian w budżecie, gdzie przyjęliście Państwo 
zwiększoną dotację dla Miejskiego Zakładu Komunikacji o kwotę 91 070 zł  
i w związku z tym zmienia się stawka jednostkowa na 1 wozokilometr. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały nr 32. Zamykam listę zgłoszeń. Nie 
widzę żadnych zgłoszeń, w takim razie przechodzimy do głosowania nad projektem 
uchwały nr 32. Kto z Państwa radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 32 została 
podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 

 
Uchwała Nr IV/35/2024 
Jak w Załączniku Nr 14 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
7) uchylenia paragrafu 9 uchwały Nr XVI/222/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia  

21 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania obiektów 
małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, 
ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych 
z jakich mogą być wykonane – DRUK Nr 33 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – O przedstawienie projektu 

uchwały proszę Pana Bartosza Adamczaka, naczelnika Wydziału Architektury, 
Planowania Przestrzennego i Budownictwa. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – Szanowny Panie 
Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, niniejszą uchwałę podejmuje 
się w związku z wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego w przedmiocie stwierdzenia 
niezgodności art. 37a ust. 9 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej. Zgodnie z orzeczeniem 
Trybunału Konstytucyjnego artykuł traci moc w zakresie, w jakim przewiduje 
obowiązek określania w tzw. uchwale krajobrazowej warunków i terminu 
dostosowania istniejących legalnych tablic reklamowych do zakazów określonych  
w tej uchwale, bez zapewnienia ustawowych podstaw i trybu dochodzenia 
odszkodowania. Treść § 9 uchwały krajobrazowej wprowadzono na podstawie 
artykułu, którego niezgodność z konstytucją potwierdził Trybunał. W związku  
z koniecznością zapewnienia zgodności aktów prawa miejscowego z konstytucją 
zasadne jest uchylenie w całości § 9 uchwały krajobrazowej przez Radę Miejską 
Leszna, co też rekomenduję. Dziękuję, bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały na druku nr 33 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, zamykam listę 
zgłoszeń. Ponieważ nie mamy żadnych zgłoszeń przechodzimy do głosowania nad 
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projektem uchwały na druku nr 33. Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała na druku nr 33 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/36/2024 
Jak w Załączniku Nr 16 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub ujętym  
w gminnej ewidencji zabytków, zlokalizowanym na terenie miasta Leszna 
– DRUK Nr 34 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 17 do niniejszego 
protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – O przedstawienie projektu 
uchwały poproszę Pana Macieja Urbana, Miejskiego Konserwatora Zabytków. 

Maciej Urban, MKZ – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, 
Panowie Prezydenci, szanowni Państwo, Wysoka Rado, ja dzisiaj króciutko, sprawa 
dotyczy tylko zmiany naszej uchwały dotyczącej określenia zasad udzielania dotacji 
na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru bądź ujętych w gminnej ewidencji zabytków. Zmiana dotyczy 
tylko sprawy pomocy de minimis, która to wcześniej dotyczyła tutaj… w przypadku 
przedsiębiorców trzeba było składać deklarację dotyczącą tej pomocy 3 lata wstecz, 
a w tej chwili jest to okres krótszy, mianowicie 2 lata i część roku bieżącego. To jest 
jedyna zmiana, cała reszta uchwały pozostaje niezmieniona tak, jak to mieliśmy  
w latach ubiegłych. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały na druku nr 34 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń, nie mamy żadnych zgłoszeń, więc przechodzimy do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem projektu uchwały na druku  
nr 34 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 34 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/37/2024 
Jak w Załączniku Nr 18 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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9) przyjęcia Programu Pomocy „ZŁOTA RĄCZKA” – DRUK Nr 35 wraz 

z autopoprawką – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – O zabranie głosu  
i przedstawienie projektu uchwały na druk nr 35 proszę Panią Donatę Majchrzak-
Popławską, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. W zastępstwie jest Pani 
wicedyrektor. 

Pani Nowaczyk, z-ca dyrektora MOPR – Panie Przewodniczący, 
Panie Prezydencie, Wysoka Rado, na wstępie chciałabym zgłosić autopoprawkę,  
o którą prosili Państwo radni na Komisji Spraw Społecznych. Byłoby to w § 4 
programu w ust. 2 dopisanie „lub mailowo”. Program „Złota Rączka” jest to program, 
który obejmuje seniorów z miasta Leszna, mieszkających samotnie lub z drugim 
seniorem w wieku 65 plus. Senior może skorzystać z takiej pomocy 4 razy w roku. 
Są to drobne naprawy, nie wymagające dużych nakładów finansowych  
i specjalistycznej wiedzy, jak np. przywieszenie obrazu, zmiana zamka, podłączenie 
zmywarki. W poprzednim okresie czasu już od kilku lat ten program istniał, 
natomiast na skutek tego, że zainteresowanie programem malało, ponieważ 
emerytury osób w wieku 65 plus rosną, dlatego po konsultacjach z Leszczyńską 
Radą Seniorów zdecydowaliśmy się znieść kryterium dochodowe, które było  
w poprzednich latach.  

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt na druku nr 35 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę  
o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Nie mamy żadnych zgłoszeń, więc 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem projektu 
uchwały na druku nr 35 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 35 
została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/38/2024 
Jak w Załączniku Nr 20 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) przyjęcia „Leszczyńskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2024-2026” – DRUK Nr 36 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę ponownie Panią 

wicedyrektor MOPR-u Kamillę Nowaczyk o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Nowaczyk, z-ca dyrektora MOPR – Szanowni Państwo, ustawa 

o wspieraniu rodziny i systemie pomocy zastępczej obliguje miasto i powiat do 
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stworzenia trzyletnich programów wsparcia rodziny i pieczy zastępczej. Program 
jest następstwem badań sytuacji, jaka jest w rodzinach i w pieczy zastępczej. 
Obejmuje on różnego rodzaju działania, mające powodować, żeby dzieciaki z rodzin 
biologicznych nie trafiały do pieczy poprzez wspieranie asystenta rodziny, 
pracownika socjalnego, kluby dla dzieci. Jeśli już dziecko musi trafić do rodziny 
zastępczej na podstawie postanowienia sądu, asystent rodziny dalej współpracuje 
z rodziną biologiczną, aby mogło jak najszybciej wrócić. Natomiast jeżeli chodzi  
o pieczę zastępczą, musimy podejmować szerokie działania w celu pozyskania 
nowych rodzin zastępczych i szkolenia tych rodzin zastępczych, wsparcia, silnego 
wsparcia dla istniejących rodzin zastępczych, żeby się nie wypalały. Niestety  
w ciągu ostatnich lat zmniejszyła się liczba rodzin zawodowych zastępczych, 
wcześniej mieliśmy 12, od sierpnia będzie tylko 6 rodzin zawodowych zastępczych 
i 1 rodzinny dom dziecka. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Uprzejmie 
informuje, że projekt uchwały na druku nr 36 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę  
o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Nie mamy żadnych zgłoszeń, więc 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały na druku nr 36 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 36 
została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/39/2024 
Jak w Załączniku Nr 22 

  
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) podniesienia wysokości dodatków do świadczeń dla rodzin zastępczych 

– DRUK Nr 37 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 23 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią Kamillę 

Nowaczyk, wicedyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie o przedstawienie 
projektu uchwały. 

Pani Nowaczyk, z-ca dyrektora MOPR – Szanowni Państwo, ustawa 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej pozwala Radzie podwyższyć 
świadczenia dla rodzin zastępczych. Na poprzedniej sesji podwyższaliśmy 
świadczenia na utrzymanie rodzin zastępczych i nie umieściliśmy tam dodatków dla 
rodzin zastępczych, które mają dzieci z niepełnosprawnością lub umieszczone są 
na podstawie ustawy o wspieraniu i resocjalizacji nieletnich, które, te dodatki  
w kwocie, jaką proponujemy teraz 400 zł, były już po podwyższone uchwałą w 2023 
roku i na skutek tego, że uchwała z zeszłego miesiąca niweluje uchwałę z 2023 
roku, te rodziny miałyby niższe świadczenie teraz niż w 2023 roku, dlatego 
rekomenduję podjęcie tej uchwały. 18 rodzin, dzieci otrzymuje takie dodatki. 



29 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
projekt uchwały na druk nr 37 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Spraw 
Społecznych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały. Mamy 
zgłoszenie, proszę bardzo, zamykam listę zgłoszeń. Pan radny Mariusz Nowacki, 
proszę bardzo. 

Pan radny Nowacki – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, ja 
szczerze mówiąc, to właściwie w nawiązaniu do poprzedniego jeszcze projektu 
uchwały, że tak powiem, Pani dyrektor powiedziała, że strasznie spadła nam liczba 
rodzin zastępczych zawodowych i myślę, że dobrze byłoby, żebyśmy się pochylili, 
bo myślę, że to nikomu z nas tu nie jest obce, nad tym, żeby rzeczywiście jakoś 
spróbować zwiększyć tą liczbę osób, tych rodzin zawodowych, myślę, żeby jakąś 
komisję ewentualnie byłoby dobrze, Spraw Społecznych w tej sprawie może 
powołać albo jakiś zespół, taki niekoniecznie komisja, żeby rzeczywiście spróbować 
dotrzeć do tych rodzin potencjalnych, które mogłyby taką rodzinę zawodową 
zastępczą stworzyć. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Myślę, że tutaj 
Pani Przewodnicząca Sadowska na pewno tematem się zajmie. W takim razie 
przechodzimy do głosowania projektu uchwały na druku nr 37. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 37 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/40/2024 
Jak w Załączniku Nr 24 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
12) porozumienia z Gminą Krzemieniewo w zakresie objęcia mieszkańców tej 

Gminy opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Lesznie przy ul. Niepodległości 27c oraz przy  
ul. Starozamkowej 14a – DRUK Nr 38 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 25 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią 

wicedyrektor Kamilę Nowaczyk o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Nowaczyk, z-ca dyrektora MOPR – Szanowni Państwo, ustawa 

o pomocy społecznej i rozporządzenie o środowiskowych domach samopomocy 
pozwala nam na przyjęcie osób z innych gmin, jeżeli posiadamy wolne miejsca do 
Środowiskowego Domu Samopomocy, ale jest konieczna zgoda Rady na podjęcie 
i podpisanie takiego porozumienia. Podpisanie porozumienia nie wiąże się z tym, 
że musimy koniecznie umieszczać tą osobę u nas, ale możemy to zrobić  
w przypadku posiadania wolnych miejsc w Środowiskowym Domu Samopomocy  
i samo porozumienie nie wiąże się z żadnymi skutkami finansowymi dla miasta 
Leszna, ponieważ jest to zadanie rządowe, finansowane w całości z budżetu 
państwa. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuje, że 
projekt uchwały na druku nr 38 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Spraw 
Społecznych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam 
listę zgłoszeń. Nikt nie zgłosił się do dyskusji, więc przechodzimy do głosowania. 
Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 38 proszę 
o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 38 została przyjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/41/2024 
Jak w Załączniku Nr 26 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
13) zmieniająca uchwałę nr LXX/920/2023 Rady Miejskiej Leszna z dnia 

30 listopada 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaży nieruchomości stanowiącej lokale mieszkalne – DRUK Nr 39 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 27 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – O zabranie głosu  

i przedstawienie projektu uchwały proszę Pana Mariusza Suchaneckiego, 
naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Szanowny Panie 
Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 
przedmiotowy projekt uchwały ma charakter porządkowy, jest związany  
z aktualizacją inwentaryzacji architektonicznej budynku przy ul. Niepodległości 53. 
W wyniku aktualizacji inwentaryzacji zwiększyła się łączna powierzchnia ogółem 
wszystkich lokali, tym samym wliczając ją do części wspólnej. W związku  
z powyższym zmienia się wartość udziału nieruchomości wspólnej zawarta  
w załączniku nr 1 do przedmiotowej uchwały. Szanowni Państwo, proszę o podjęcie 
tej uchwały, bo umożliwia ona dalszą sprzedaż nieruchomości dla najemców lokali 
mieszkalnych zlokalizowanych w tym budynku. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
projekt uchwały na druku nr 39 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Spraw 
Społecznych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam 
listę zgłoszeń. Nie mamy żadnych zgłoszeń, więc przechodzimy do głosowania. Kto 
z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały na druku nr 39 proszę  
o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 39 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
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Uchwała Nr IV/42/2024 
Jak w Załączniku Nr 28 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
14) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie 

bezprzetargowym z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości gruntowej 
położonej przy Aleje Konstytucji 3 Maja na czas oznaczony do 20 lat – DRUK 
Nr 40 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 29 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Pana Mariusza 

Suchaneckiego o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Dziękuję. Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, umowa dzierżawy, której przedmiotem jest 
nieruchomość o łącznej powierzchni 4887 m², została zawarta we wrześniu 1995 
roku i obowiązuje do dnia 12 września 2024 roku. Dotychczasowy dzierżawca jest 
zainteresowany dalszym korzystaniem z tej nieruchomości na dotychczasowe cele  
i wnioskuje o zawarcie kolejnej umowy. Przedłużenie stosownej umowy jest 
gospodarczo i finansowo korzystne dla miasta Leszna. Odstąpienie od obowiązku 
przetargowego zawarcia umowy dzierżawy znajduje uzasadnienie prawne  
w art. 37 ust 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami. Proszę o podjęcie 
powyższej uchwały. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Uprzejmie 
informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 40 posiada pozytywną 
opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, nikt z radnych 
nie zgłosił się do dyskusji, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa 
radnych jest za podjęciem projektu uchwały na druku nr 40 proszę o naciśnięcie 
przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na druku nr 40 został podjęty. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/43/2024 
Jak w Załączniku Nr 30 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
15) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na lokal 

użytkowy w budynku przy ul. Niepodległości 33 w Lesznie – DRUK Nr 41 – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 31 do niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Panią Aldonę Zielonkę, 
dyrektor Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych, o przedstawienie projektu 
uchwały. 

Pani Zielonka, dyrektor MZBK – Szanowny Panie Przewodniczący, 
Panie Prezydencie, nieruchomość przy ul. Niepodległości 33 jest zabudowana 
budynkiem wielogabarytowym w skład którego wchodzi lokal użytkowy o wielkości 
58,39 m. Obecnie lokal jest wynajmowany przez pana, który prowadzi działalność 
gospodarczą i ze względu na przyczyny losowe musi zrezygnować z prowadzenia 
tej działalności i wobec powyższego chciałby przekazać tą działalność żonie. Ze 
względu na to w obowiązującym stanie prawnym wynikającym z przepisów ustawy 
o samorządzie gminnym bez wyrażenia zgody Rady Miejskiej Leszna nie ma takiej 
możliwości zawarcia umowy w trybie bezprzetargowym. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję uprzejmie. Projekt 
uchwały na druku nr 41 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń. Żaden z radnych nie zgłosił się do dyskusji, więc 
przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały na druku nr 41 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 41 
została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/44/2024 
Jak w Załączniku Nr 32 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
16) przyjęcia „Planu utwardzania ulic o nawierzchni gruntowej w Lesznie na lata 

2024-2034” – DRUK Nr 42 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 33 
do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – O zabranie głosu  

i przedstawienie projektu uchwały proszę Pana Dominika Kaźmierczaka, kierownika 
Miejskiego Zarządu Dróg. 

Pan Kaźmierczak, kierownik MZD – Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, plan obejmuje lata 2024-2034, został podzielony na 2 okresy 
realizacyjne: pierwszy okres 2024-2029 tj. 19 ulic, drugi okres realizacyjny  
2030-2034 i tutaj na 4 obszary: pierwszy obszar – Zatorze, drugi – Zaborowo,  
trzeci – Gronowo, czwarty obszar – pozostałe rejony miasta. I teraz to, co pewnie 
wszystkich najbardziej interesuje, lista tych ulic, w okresie realizacyjnym 2024-2029: 
ulice Batorego, Piaskowa, Mikołajczyka, Orkana, Zachodnia, Wiewiórkowa, 
Andersena, Skorupki, Wesoła, Henrykowska, Łowiecka, Skrzetuskiego, Zagłoby, 
Kordeckiego, Wiosenna, Miodowa, Kanałowa, Karwowskich, dokończenie 
Sygietyńskiego od Dekana do Ćwiklińskiej, łącznie trochę powyżej 5,5 km. Okres 
realizacyjny 2030-3034: ulice Śląska, Kujawska, Malczewskiego, Pułaskiego, 
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Wodna, Chopina, odcinek do ul. Wodnej, Urocza, Świętego Maksymiliana Kolbe, 
konieczność budowy kanalizacji deszczowej, tutaj w uwagach, okresowa 
konieczność budowy kanalizacji deszczowej, Ludowa, Kurkowa, odcinek wschodni 
od Grzybowej do Osieckiej, ul. Sienkiewicza przy jednostce wojskowej, Tama 
Kolejowa, łącznie prawie 5 km. Łącznie ten plan obejmuje 10,5 km ulic. Jest także 
lista rezerwowa, gdyby wystąpiły takie okoliczności, mam tu na myśli okoliczności 
budżetowe, żeby były większe możliwości realizacji, również taka lista rezerwowa 
powstała, obejmuje ona 2 km dróg i to są następujące ulice: Grottgera, sięgacz, 
Kryłowa, konieczność budowy kanalizacji deszczowej, Brzechwy, konieczność 
budowy kanalizacji deszczowej, ul. Świętego Huberta, konieczność budowy 
kanalizacji deszczowej, Kręta, Strumykowa, Willowa. Dziękuję uprzejmie. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 42 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. Otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Nikt z radnych nie zgłosił się do 
dyskusji, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem projektu uchwały na druku nr 42 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Spokojnie, możemy poczekać chwilę. Dobrze, 
zamykam głosowanie. Projekt uchwały na druku nr 42 został podjęty. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała. 
 

Uchwała Nr IV/45/2024 
Jak w Załączniku Nr 34 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
17) zmiany przebiegu ulicy Ferdynanda Ruszczyca na terenie miasta Leszna 

– DRUK Nr 43 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 35 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę o zabranie głosu przez 

Panią naczelnik Małgorzatę Nowaczyk i przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Nowaczyk, naczelnik WGKiK – Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy zmiany 
przebiegu istniejącej ulicy Ferdynanda Ruszczyca, zmiana ta pozwoli na 
przeprowadzenie właściwej numeracji porządkowej nieruchomości. Nadanie nazwy 
ulicy Ferdynanda Ruszczyca nastąpiło już uchwałą nr XXXVII/493/2021 Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 25 maja 2021 roku. Ferdynand Ruszczyc żył w latach  
1870-1936, był wybitnym polskim malarzem, grafikiem, rysownikiem, scenografem 
i pedagogiem, malował głównie krajobrazy. Nieruchomość, która ma mieć nadaną 
nazwę Ferdynanda Ruszczyca, została wydzielona zgodnie z obowiązującym 
miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego pod drogę publiczną  
i stanowi własność miasta Leszna. Zespół ds. Nazewnictwa pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały. Rekomenduję podjęcie uchwały. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały na druku nr 43 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń. Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, więc 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem projektu 
uchwały na druku nr 43? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo, 
zamykam głosowanie. Uprzejmie informuję, że projekt na druku nr 43 został 
przyjęty. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała. 
 

Uchwała Nr IV/46/2024 
Jak w Załączniku Nr 36 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
18) rozpatrzenia wniosku mieszkanki Leszna – DRUK Nr 44 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 37 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – O zabranie głosu  
i przedstawienie projektu uchwały proszę Pana radnego Tomasza Malepszego, 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pan radny Malepszy – Dziękuję. Panie Przewodniczący, mieszkanka 
Leszna wnosi o to, aby wprowadzić do obiegu zwolnienia w całości lub w części  
z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla poszczególnych grup 
społecznych, zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku. Zgodnie z tą 
ustawą, wg wnioskodawczyni ulgą mogą być objęte osoby, u których dochód nie 
przekracza kwoty uprawniającej do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej lub 
rodzin wielodzietnych, o których mowa w ustawie o karcie dużej rodziny. Dalej Pani 
wnioskodawczyni wnosi, aby tą zmianą objąć również osoby samotne  
i niepełnosprawne, a także wielopokoleniowe. Na spotkaniu w komisji Pani 
wnioskodawczyni była obecna, podtrzymała swoje propozycje. Odnieśli się do niej 
przewodniczący związku komunalnego gmin, jak i również prezes Miejskiego 
Zakładu Oczyszczania, którzy w swojej wypowiedzi stwierdzali, że pomoc jest 
możliwa, ale w zakresie pomocy społecznej, natomiast ustawa, do której odnosi się 
wnioskodawczyni nie pozwala na takie decyzje samorządowi miasta Leszna. Po 
dyskusji członkowie komisji uznali, że wniosek jest niezasadny i jednomyślnie się 
do takiej oceny przychyli, także rekomenduję Wysokiej Radzie przyjęcie tego 
stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
projekt uchwały druk nr 44 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń. Nie mamy żadnych zgłoszeń, więc przechodzimy do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest  za przyjęciem projektu uchwały na druku 
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nr 44 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo, Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 44 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/47/2024 
Jak w Załączniku Nr 38 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
19) rozpatrzenia wniosku mieszkańca Leszna – DRUK Nr 45 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 39 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Tomasza Malepszego o przedstawienie uzasadnienia do 
projektu uchwały. 

Pan radny Malepszy – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. 
Kolejny wniosek mieszkańca Leszna, tym razem dotyczy polityki mieszkaniowej 
miasta Leszna, a mianowicie mieszkaniec ul. Lipowej 75 wnosi, aby mieszkańcy 
tego budynku komunalnego mogli mieć prawo do wykupu mieszkań w systemie, na 
który pozwala zarówno ustawa, jak i uchwała rady miasta. Do tej opinii odniósł się 
Pan naczelnik wydziału, który stwierdził, że zapisy, które na dzisiaj obowiązują  
w zakresie gospodarki lokalami i możliwości wykupu lokalu, nie pozwalają na to, 
aby mieszkańcy ul. Lipowej 75 mogli wnioskować o wykup mieszkania 
komunalnego, a to z tego powodu, że w ustawie, którą przyjmujemy, przepraszam 
w uchwale, która obowiązuje, póki co tego budynku nie ma do wykupu mieszkania, 
przepraszam bardzo, który nie uprawnia mieszkańców do wykupu mieszkania 
komunalnego. Na spotkaniu nie był obecny wnioskodawca, ale po dyskusji komisja 
podjęła negatywną opinię dotyczącą wniosku mieszkańca Leszna i o taką opinię 
wnoszę do Wysokiej Rady. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały na druk nr 45 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłaszania. 
Zamykam listę zgłoszeń. Nie mamy żadnych zgłoszeń, więc przechodzimy do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały na druku 
nr 45? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała 
na druku nr 45 została przyjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/48/2024 
Jak w Załączniku Nr 40 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
20) rozpatrzenia petycji nr OR.152.7.2024 – DRUK Nr 46 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 41 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Tomasza Malepszego o zaprezentowanie uzasadnienia. 

Pan radny Malepszy – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, tak 
jak Pan wspomniał, kolejna forma ma formę petycji i dotyczy remontu drogi gminnej 
ul. Sygietyńskiego. Króciutko, sygnatariusze wnoszą, aby na podstawie art. 2 
ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach, działając w interesie mieszkańców  
ul. Sygietyńskiego oraz mieszkańców innych ulic, którzy korzystają z tej ulicy,  
a także firm wywożących odpady komunalne i służb miejskich wnosimy o doraźną 
naprawę części niewyremontowanej poprzez wyrównanie jej nawierzchni. Celowym 
jest też wpisanie ulic z osiedla „Raj” do planu remontów dróg miejskich, by jak 
najszybciej położyć na nich kostkę brukową. Nienajlepszy stan nawierzchni ulic 
może spowodować uszkodzenia pojazdów itd., itd. Nie naprawienie dziur i innych 
znaczących ubytków można uznać za zaniechanie ze strony zarządcy drogi.  
W związku z powyższym oczekujemy pilnej naprawy ul. Sygietyńskiego, skutkiem 
czego będzie bezpieczne poruszanie się po tej ulicy. Na spotkaniu byli obecni 
mieszkańcy, sygnatariusze. Dyskusja, przyznam, że taka partnerska, do petycji 
odnieśli się Pan kierownik wydziału i Pani Anna Góra, poinformowano członków 
komisji, jak i obecnych mieszkańców o tym, że w części wnioskowane w petycji 
propozycje zostały już wykonane, a w części zostaną w najbliższym okresie 
wykonane. Tam również chodziło o to, aby zabezpieczyć, przepraszam za 
określenie, dostęp właścicieli samochodów do części, która określana jest „parkiem 
Raj”, a która jest trawnikiem, często również zalesionym obszarem. Te sugestie ze 
strony pracowników urzędu zostały przyjęte przez wnioskodawców i z całą 
pewnością w najbliższych tygodniach, a może już Pani kierowniku, ta petycja 
została pozytywnie zrealizowana. Dziękuję. I oczywiście petycję zaopiniowała 
komisja jednomyślnie na tak. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Pan Prezydent prosił o jedno 
zdanie, proszę bardzo. 

Pan Prezydent Rusiecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja 
tylko w uzupełnieniu tej informacji Pana Prezydenta Malepszego, w tej uchwale, 
którą Wysoka Rada podjęła przed chwileczką, czyli w planie utwardzenia ulic,  
ul. Sygietyńskiego znalazła się w wykazie i myślę, że w tym pierwszym okresie 
pięcioletnim będzie realizowana. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 46 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji, Skarg, Wniosków i Petycji. Mamy zgłoszenia do dyskusji, czy 
przypadkowo? Ok, nie ma. Dziękuję bardzo, ale i tak otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Nikt z radnych nie zgłosił 
się do dyskusji, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały na druku nr 46? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 46 została 
podjęta. 
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Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/49/2024 
Jak w Załączniku Nr 42 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
21) rozpatrzenia petycji nr OR.152.10.2024 – DRUK Nr 47 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 43 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Malepszego o przedstawienie uzasadnienia projektu uchwały. 

Pan radny Malepszy – Dziękuję. Panie Przewodniczący, petycja jest 
dość rozległa, podpisali ją mieszkańcy ulicy Ferdynanda Ruszczyca, który póty co 
właściwie od 2 lat jest, ma nazwę, mieszka przy niej kilku mieszkańców, a z całą 
pewnością w najbliższych latach będzie ich kilkadziesiąt. Wnioskodawcy piszą, aby 
ul. Ruszczyca była objęta utwardzaniem kruszywem drogowym lub destruktem 
asfaltowym drogi gruntowej. Prośbę swą motywujemy fatalnym stanem nawierzchni 
przedmiotowej drogi oraz notorycznym zgłaszaniem próśb o jej wyrównywanie. 
Jesteśmy Państwu wdzięczni za szybką reakcję na nasze zgłoszenia, jednak 
równanie drogi nie zawsze jest możliwe do wykonania, a jeśli już, to nie przynosi 
zamierzonego efektu, itd. Wnoszą o to, aby jak najszybciej ta ulica została objęta 
programem utwardzania dróg, co w opinii zarządcy drogi na dzisiaj jest niemożliwe 
z uwagi na to, że chociażby brak infrastruktury kanalizacji deszczowej w tej ulicy, 
natomiast z uwagi na brak destruktu asfaltowego i również propozycje naprawy 
sytuacji przez utwardzenie kruszywem nie dadzą tego efektu, na który liczą 
mieszkańcy. Mówią o tym, że przejazdy samochodami powodują kurz, hałas. Pani 
obecna, mieszkająca na ul. Ruszczyca przyjęła te argumenty, natomiast 
przekazaliśmy, Pan Prezydent przekazał sugestie i tutaj komisja była zgodna, aby 
mieszkańcy podjęli działania związane z naprawą stanu przez chociażby udział  
w ramach komitetu inicjatyw gospodarczych, bądź innych form, w których 
współdziałanie finansowe mieszkańców pozwoli na poprawę stanu, ale z całą 
pewnością pierwszym zadaniem będzie pobudowanie instalacji kanalizacji 
deszczowej. I w tej sytuacji, po dyskusji z udziałem mieszkanki, komisja 
jednogłośnie zaopiniowała negatywnie tą petycję. I taką informację przekazuję 
Wysokiej Radzie. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
projekt uchwały druk nr 47 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Otwieram listę zgłoszeń w dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń. Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji, więc 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały na druku nr 47 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał?  

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo zamykam 
głosowanie. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 47 został 
podjęty. Dziękuję bardzo. 
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Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała. 
 

Uchwała Nr IV/50/2024 
Jak w Załączniku Nr 44 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
22) wyboru przedstawicieli do Stowarzyszenia Organizacja Turystyczna Leszno-

Region – DRUK Nr 48 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 45 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – O zabranie głosu 

i przedstawienie projektu proszę Pana Konrada Andrzejewskiego, kierownika 
Centrum Informacji Turystycznej. 

Pan Andrzejewski, kierownik CIT – Szanowny Panie 
Przewodniczący, Panie Prezydencie, szanowni Państwo radni, Stowarzyszenie 
Organizacja Turystyczna Leszno-Region rozpoczęło działalność w sierpniu 2003 
roku i obecnie zrzesza 9 gmin regionu leszczyńskiego i 13 podmiotów zajmujących 
się głównie turystyką, hotelarstwem oraz gastronomią. Celem stowarzyszenia jest 
rozwój i promocja turystyki na obszarze jednostek samorządu terytorialnego 
poprzez działania takie jak promocja turystyczna Leszna i regionu leszczyńskiego, 
prowadzenie Centrum Informacji Turystycznej, aktywizacja turystyczna regionu, 
pozyskiwanie środków zewnętrznych oraz integrowanie działalności samorządów  
i branży turystycznej. Z treści statutu stowarzyszenia wynika, że każda gmina  
i powiat delegują po 1 przedstawicielu, miasto Leszno, natomiast jako miasto na 
prawach powiatu ma w związku z tym możliwość wyznaczenia 2 przedstawicieli  
i ich zastępców. Z uwagi na prowadzenie spraw stowarzyszenia przez Centrum 
Informacji Turystycznej w Lesznie uzasadnione jest, aby jednym z przedstawicieli 
miasta w organizacji turystycznej był Pan Maciej Grabianowski, Zastępca 
Prezydenta Miasta Leszna, odpowiedzialny za sprawy turystyki, a jego zastępcą 
Konrad Andrzejewski, kierownik Centrum Informacji Turystycznej w Lesznie. Na 
drugiego przedstawiciela do reprezentowania Miasta Leszna w stowarzyszeniu 
rekomenduje się Pana Patryka Józefowicza, Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Leszna, a jego zastępcę Panią Ewę Rosik, radną Rady Miejskiej Leszna. Pragnę 
również zgłosić autopoprawkę do wyżej omawianej uchwały o następującej treści: 
„W treści uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do Stowarzyszenia Organizacja 
Turystyczna Leszno-Region dodaje się § 3 o treści: »Traci moc uchwała  
nr V/36/2015 Rady Miejskiej Leszna z dnia 22 stycznia 2015 roku w sprawie wyboru 
przedstawicieli do Stowarzyszenia Organizacja Turystyczna Leszno-Region«.” oraz 
proszę również w ramach autopoprawki o uzupełnienie nazwy stowarzyszenia  
o wyraz „Turystyczna”, znajdującego się w pierwszym zdaniu uzasadnienia wyżej 
omawianej uchwały. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Zgodnie z § 23 
pkt 3 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna nie podlegają opiniowaniu uchwały  
w sprawach osobowych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
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Zamykam listę zgłoszeń. Nie mamy żadnych zgłoszeń, więc przechodzimy do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem projektu uchwały na druku  
nr 48 wraz z autopoprawką proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 48 wraz  
z autopoprawką została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała. 
 

Uchwała Nr IV/51/2024 
Jak w Załączniku Nr 46 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
23) zmian w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Leszna – DRUK Nr 49 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 47 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Uchwałę podejmuje się na 

podstawie przepisów przytoczonych na wstępie, w celu dokonania zmian w składzie 
osobowym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgodnie z prośbą, złożoną przez 
wymienionych w treści projektu radnych. Zmiana dotyczy sytuacji, w której Pani 
Adriana Machowiak oraz Pan Jacek Matecki zrezygnowali z członkostwa w Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji, a w ich miejsce proszę o wpisanie i zajmą je Pani radna 
Sylwia Sadowska oraz Pani radna Joanna Przyłucka-Jurga, tak? Dziękuję bardzo. 
Przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Przepraszam, czy są pytania do 
projektu uchwały? Jest pytanie, Pan radny Zenon Jóźwiak, proszę bardzo. 

Pan radny Jóźwiak – Dziękuję, Panie Przewodniczący. Panie 
Prezydencie, Panie Przewodniczący, mam tylko pytanie do Państwa 
Wiceprzewodniczących Pani Adriany Machowiak i Pana Jacka Mateckiego, jaka 
była przyczyna rezygnacji? 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Pan radny Matecki, proszę 
bardzo. 

Pan radny Matecki – Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, 
szanowni Państwo, Panie radny, no tak, jako członkowie Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji w poprzedniej kadencji wspólnie z radną Machowiak tak trochę z rozpędu 
zgłosiliśmy się do prac w tej komisji na kolejną kadencję. Ta praca była dość 
wytężona i uznaliśmy, że troszkę już mamy doświadczenia w tym zakresie. Potem 
szanowna Rada podjęła uchwałę, potwierdzając jakby wolę wyboru nas do tej 
komisji. Jak się okazało, był to błąd. Jak żeśmy się tylko zorientowali, że nie powinno 
nas być w tej komisji, złożyliśmy 4 czerwca wspólnie z koleżanką Adrianą 
rezygnację z pełnienia członkostwa w tej komisji. Złożyliśmy również wniosek o to, 
aby potrącona nam została dieta za udział w jednej komisji, w której wcześniej 
wzięliśmy udział i żeby naprawić ten błąd po prostu rezygnujemy z tej komisji  
i prosimy o to, aby Rada wybrała nowych członków, aby skład komisji mógł 
pracować w pełnym składzie, tak, więc to są sprawy wynikające z przyczyn 
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formalnych, Wiceprzewodniczący nie mogą być członkami tej komisji. Tak więc 
naprawiamy nasz wspólny błąd Rady i nasz, że żeśmy się w ogóle do tej komisji 
zgłosili. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Ja 
przepraszam, doszło tutaj do małej pomyłki z mojej strony, zamiast nazwiska Pani 
radnej Sylwii Sadowskiej, proszę o wpisanie nazwiska Pani radnej Justyny 
Podworskiej. Dziękuję bardzo. Pani radna Adriana Machowiak ad vocem. 

Pani radna Machowiak – Ja chciałam tylko jeszcze w uzupełnieniu. 
To, że nie będziemy członkami komisji, nie oznacza, że w niej nie będziemy 
uczestniczyć, także ja z bardzo dużą przyjemnością na tą komisję i tak i tak będę 
przychodziła. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Teraz możemy 
przejść do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku 
nr 49 proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 49 
została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/52/2024 
Jak w Załączniku Nr 48 

 
Pan radny Malepszy – Do wypowiedzi kolegi Mateckiego, wszyscy 

działaliśmy z rozpędem, także ze zrozumieniem. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Dobrze, że udało się to wyłapać 

w odpowiednim momencie, dziękuję Państwu radnym. 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
24) Programu działania Rady Miejskiej Leszna na kadencję 2024-2029 – DRUK  

Nr 50 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 49 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Przewodniczącą komisji 
doraźnej do opracowania programu działania Rady Miejskiej, Panią 
Wiceprzewodniczącą Adrianę Machowiak o zabranie głosu i przedstawienie 
projektu uchwały. 

Pani radna Machowiak – Szanowni Państwo, Panie Prezydencie, 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałabym przedstawić uchwałę w sprawie 
programu działania Rady Miejskiej Leszna na kadencję 2024-2029. Nie będę 
czytała całej uchwały, proszę Państwa, tylko ocenę i decyzję uchwały dotyczącą 
programu działania Rady. Niniejsze uzasadnienie ma na celu wyjaśnienie motywacji 
i celów, które przyświecały opracowaniu tego programu, a także podkreślenie jego 
kluczowych elementów. Program ten odzwierciedla nasze wspólne cele i priorytety 
wszystkich klubów, które wyznaczyliśmy na nadchodzący okres. W dokumencie 
znajdą Państwu szczegółowe informacje dotyczące naszych planów w obszarach 
takich jak edukacja, infrastruktura, zdrowie publiczne, ekologia oraz rozwój 
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społeczny i gospodarczy. Każdy punkt programu został starannie przemyślany  
i opracowany z myślą o jak najlepszym zaspokojeniu potrzeb naszej społeczności. 
Mam nadzieję, że program spotka się z Państwa aprobatą i będzie solidną 
podstawą do naszych wspólnych działań. Liczę na Państwa, wsparcie i aktywne 
zaangażowanie w realizacji naszych wspólnych inicjatyw. Z powyższych powodów 
wnoszę o przyjęcie uchwały dotyczącej programu działania Rady, dziękując 
członkom komisji doraźnej: Panu Łukaszowi Borowiakowi, Zenonowi Jóźwiakowi, 
Tomaszowi Mikołajczakowi, Łukaszowi Woźnemu za ich zaangażowanie, ich 
poświęcony czas, przygotowanie i opracowanie tego programu. Wasza wiedza  
i doświadczenie były kluczowe dla osiągnięcia naszych wspólnych celów  
i zapewnienia, że program działania Rady jest dobrze przemyślany i ukierunkowany 
na realne potrzeby naszej społeczności i to tylko na 2 posiedzeniach komisji. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały na druku nr 50 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rewizyjnej. 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. 
Nie mamy zgłoszeń, przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem projektu uchwały na druku nr 50 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała 
na druku nr 50 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr IV/53/2024 
Jak w Załączniku Nr 50 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Na tym wyczerpaliśmy pkt 5, 

przechodzimy do kolejnego punktu porządku dzisiejszych obrad. 
 
Pkt 6. Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Otwieram listę zgłoszeń radnych, 
którzy chcieliby przedstawić swoje interpelacje. Zamykam listę. W kolejności 
zgłoszeń, proszę bardzo, Pani radna Sylwia Sadowska.  

Pani radna Sadowska –  Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Wysoka Rado, ja chciałabym zapytać o to, czy Biuro Rady otrzymało informacje od 
Pana dyrektora szpitala w Lesznie, o które prosiliśmy na naszej komisji do spraw 
potencjalnego zawieszenia Oddziału Neurologicznego z Pododdziałem Udarowym. 
Poprosiliśmy Pana dyrektora, aby w ciągu tygodnia przekazał w Biurze Rady 
informacje, co udało się zorganizować, załatwić. Ja takiej wiedzy nie mam, do mnie 
żadne informacje od Pana dyrektora nie dotarły. Chciałam spytać, czy Pan 
Przewodniczący, Pan Prezydent takie informacje uzyskali. Ja tylko powiem ze 
swojej strony, że od Pani radnej Barbary Mroczkowskiej uzyskałam informację, że 
przedstawiciele Sejmiku Województwa Wielkopolskiego aktywnie próbują pozyskać 
tzw. dyżurujących rotacyjnie lekarzy, natomiast na ten moment też nie mam 
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informacji ostatecznej, czy te poszukiwania zakończyły się sukcesem. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Do Biura Rady 
nie wpłynęły żadne pisma. Z tego, co wiem, to do Urzędu Miasta Leszna też nie 
wpłynęły. Przypomnę tylko, że jesteśmy w punkcie interpelacje i zapytania, myślę, 
że to na wolne głosy i wnioski, ale ad vocem do Pani radna Adriana Machowiak, 
proszę bardzo. 

Pani radna Machowiak – Z mojej wiedzy pozyskanej od radnych 
sejmiku wojewódzkiego jest niestety trochę negatywna, dlatego, że oczywiście będą 
się starać pozyskiwać tych lekarzy dyżurujących, ale w okresie letnim będzie to 
bardzo trudne. Myślę, że to będzie gdzieś dopiero wrzesień. Przekazano, że mamy 
czekać cierpliwie, będą dokładać wszelkich starań ażeby jak najwięcej dyżurujących 
lekarzy pozyskać 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Pan radny 
Łukasz Woźniak, proszę bardzo. 

Pan radny Woźniak – Szanowny Panie Prezydencie, zwracam się  
z prośbą o rozważenie możliwości zainstalowania sygnalizacji dźwiękowej na 
przejściach dla pieszych przy skrzyżowaniu Alei Konstytucji 3 Maja z ulicami Jana 
Pawła II i Estkowskiego oraz na przejściu dla pieszych między przystankami 
autobusowymi Konstytucji 3 Maja „Shell” – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  
Nr 51 do niniejszego protokołu. Zainstalowanie sygnalizacji dźwiękowej  
w wymienionych przejściach dla pieszych ma istotne znaczenie dla miasta z kilku 
powodów. Przede wszystkim sygnalizacja dźwiękowa, znacznie zwiększa 
bezpieczeństwo osób niewidomych i niedowidzących, umożliwiając im samodzielne 
i bezpieczne poruszanie się po mieście. Wprowadzenie takich udogodnień na 
największym skrzyżowaniu w Lesznie, a także blisko Szkoły Podstawowej nr 13,  
w której znajdują się oddziały integracyjne oraz przystanek autobusowy, poprawi 
jakość życia mieszkańców oraz uczniów, czyniąc nasze miasto bardziej przyjaznym 
i dostępnym. Inwestycje w nowoczesne rozwiązania komunikacyjne, jak 
niewątpliwie sygnalizacja dźwiękowa przy przejściach dla pieszych, są krokiem  
w stronę unowocześnienia infrastruktury miejskiej. Takie działania pokazują 
zaangażowanie miasta w rozwój i dbanie o bezpieczeństwo oraz komfort 
mieszkańców, co ma pozytywny wpływ na wizerunek miasta. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Pani radna 
Joanna Przyłucka-Jurga, proszę, bardzo. 

Pani radna Przyłucka-Jurga – Szanowny Panie Prezydencie, 
zwracam się z zapytaniem dotyczącym opłat za zajmowaną powierzchnię ogródków 
gastronomicznych w naszym mieście – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 52 
do niniejszego protokołu. Mieszkańcy oraz właściciele lokali gastronomicznych 
zgłaszają wątpliwości co do jednolitości stawek opłat za zajmowaną powierzchnią 
ogródków w strefie rewitalizacji miasta Leszna. Proszę o odpowiedź na następujące 
pytania: czy wszyscy właściciele lokali gastronomicznych na płycie rynku oraz na 
sąsiadujących ulicach płacą taką samą stawkę za zajmowaną powierzchnię 
ogródków? Jeżeli stawki są różne, proszę o wyjaśnienie zasad ich różnicowania 
oraz kryteriów, które decydują o wysokości opłat. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Pan radny 
Przemysław Górzny, proszę, bardzo. 

Pan radny Górzny – Dziękuję bardzo. Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, moja interpelacja została dzisiaj złożona i jest związana z moim 



43 
 
wcześniejszym wystąpieniem dotyczącym raportu o stanie miasta – Jest na piśmie 
i stanowi Załącznik Nr 53 do niniejszego protokołu. Chciałbym się dowiedzieć, 
czy spółki miejskie, takie jak Wodociągi Leszczyńskie, Miejskie Przedsiębiorstwo 
Energetyki Cieplnej, Miejskie Zakład Oczyszczania, Leszczyńskie Centrum Biznesu 
dofinansowywały kluby sportowe, stowarzyszenia w 2023 roku? Ewentualnie  
w jakiej kwocie, kiedy taka kwota została przekazana, a również, czy dotacje zostały 
przekazane w roku 2024 do dnia dzisiejszego, czyli do dnia 27 czerwca 2024 roku? 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. I Pani radna 
Justyna Podworska. 

Pani radna Podworska – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
zwracam się z prośbą o zamontowanie koszy na śmieci u zbiegu ul. Styki  
i Spółdzielcza, Łużycka, Miśnieńska, Wyszyńskiego, Wybickiego, Pankiewicza, 
Makowskiego oraz wzdłuż ul. Krzyckiego i Grochowiaka – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 54 do niniejszego protokołu. We wskazanych miejscach 
wspomniane kosze nie występują, co jest dużym uniedogodnieniem dla 
mieszkańców. Czystość naszych ulic jest wizytówką miasta. Inicjatywa 
spowodowana jest też chęcią udziału mieszkańców w akcji „By nie śmiecić więcej”. 
Akcja ma na celu podjęcie działań przeciwko śmieceniu w naturze. Jest to działanie 
edukacyjne, podejmowane co roku przez uczestników w całej Polsce: szkoły, 
przedszkola, samorządy, harcerze. Jest to największa lekcja ekologii, której celem 
jest troska o nasze najbliższe otoczenie i planetę. Dzięki takim akcjom ilość śmieci 
w naturze spada, tym samym rośnie świadomość ekologiczna mieszkańców. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy 
pkt 6, przechodzimy do pkt 7. 

 
Pkt 7. Wolne głosy i wnioski 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę o zgłoszenia. Zamykam 
listę zgłoszeń. Według kolejności zgłoszeń, pozwolę sobie zacząć od siebie i ja, 
korzystając z obecności Pana prezesa MPEC-u, chciałem zapytać, czy uda się 
skrócić przerwę w dostawie ciepłej wody i jak przebiegają prace konserwatorskie 
sieci ciepłowniczej? Czy podtrzymuje Pan to, że jest to ostatnia przerwa w dostawie 
ciepłej wody w historii miasta Leszna? 

Pan Rzeźniczak, prezes MPEC – Szanowni Państwo, dziękuję za to 
pytanie. Myślę, że dobra wiadomość dla Państwa, najprawdopodobniej jeszcze 
dzisiejszego wieczora zostanie wznowiona dostawa ciepłej wody. Wszystkie prace 
konserwacyjne, remontowe przebiegały należycie, nie mieliśmy żadnych 
niespodzianek i najpóźniej jutro, ale myślę, że jeszcze dzisiaj wieczorem ciepła 
woda popłynie do mieszkańców, do odbiorców. Jeśli chodzi o deklarację, czy ta 
przerwa będzie ostatnia, ta przerwa nie będzie ostatnia. W sensie, przerwę 
technologiczną rokrocznie będziemy oczywiście realizować, bo tego wymagają 
urządzenia i instalacje, które posiadamy, ale nie będzie tak odczuwalna z uwagi na 
poczynione w tym roku remonty. Uda się po prostu wykorzystać drugie źródło ciepła, 
to jest kogenerację gazową i obiegiem po prostu puścić wodę ciepłą z innego źródła, 
przy jednoczesnym wyłączeniu kotłowni węglowej. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Oby więcej tak dobrych 
informacji. Pan radny Przemysław Górny, proszę bardzo. 
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Pan radny Górzny – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, ja 
chciałbym się dowiedzieć o przebieg budżetu obywatelskiego w 2023 roku, chodzi 
mi o projekt mały. Dotarły do mnie takie informacje, że projekt został częściowo 
wykonany w kwestii budowy miejsc postojowych na osiedlu Rejtana i na osiedlu 
Zamenhofa, jednakże w tym projekcie mieszkańcy również wskazywali na budowę 
monitoringu przy 2 ulicach Tadeusza Rejtana i Ludwika Zamenhofa i z informacji, 
które do mnie dotarły, ten monitoring nie został wykonany w ramach budżetu 
obywatelskiego, projektu małego do 200 000 zł. I chciałem się dowiedzieć, jaka jest 
tego przyczyna, ewentualnie kiedy ten monitoring może zostać wybudowany. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Nie widzę Pani naczelnik 
Wojciechowskiej. Dziękuję bardzo. I Pan radny Mariusz Nowacki. 

Pan radny Nowacki – Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Ja 
chciałem wrócić właśnie do tematu szpitala. Też nawiązując do ostatniego 
posiedzenia, od ostatniej sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. Radny 
Marek Sowa złożył interpelację, że tak powiem, o pilne podjęcie działań przez Panią 
Katarzynę Kretkowską, członka Zarządu Województwa Wielkopolskiego, mające na 
celu niedopuszczenie do zawieszenia tego oddziału. Jednocześnie, w toku dyskusji 
uzyskałem informację, że Pani Kretkowska stwierdziła, że zostali zbyt późno 
poinformowani o tym, że są jakieś problemy w szpitalu i będą robili wszystko, ale no 
jest to prawdopodobnie za późno i teraz też nie mamy żadnej, o co Pani radna 
Sadowska pytała, właśnie informacji na temat tego. No, sytuacja jest taka 
troszeczkę patowa, no naprawdę i także nie wiem też, czy jakieś mamy wieści na 
temat, że tak powiem, działań konsultanta wojewódzkiego w sprawie neurologii, bo 
to na tej komisji to wybrzmiało, że on powinien, no grać tam pierwsze skrzypce,  
a podobno się w szpitalu, nie pojawił więc… Rozumiem, że też nie mamy żadnej 
wiedzy, czy może Pan radny Adamczak wie coś bliżej? Jest bliżej źródła. 

Pan radny Adamczak – Przepraszam, nie ten adres. 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Dobrze. Jeżeli wpłynie jakieś 

pismo, czy informacje, to tak, jak ze wszystkimi pismami niezwłocznie przekaże 
Państwu, poproszę Biuro Rady o przesłanie. Wyczerpaliśmy pkt 7, przechodzimy 
do pkt 8.  

 
Pkt 8. Zakończenie obrad. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Wyczerpaliśmy porządek obrad 
dzisiejszej sesji, dziękuję wszystkim za udział. Zamykam obrady IV Sesji Rady 
Miejskiej Leszna.  
       

      Protokołował:                                                Przewodniczący obrad: 

     Szymon Hebisz                                                    Przewodniczący                                                              
                                                                             Rady Miejskiej Leszna 
 
                                                                                 Patryk Józefowicz 
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Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas IV Sesji Rady Miejskiej 

Leszna w dniu 27 czerwca 2024 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik  

Nr 55 do niniejszego protokołu. 
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